
رییس علوم پزشکی کرمان هشدار داد

انتظار پیک مرگ و میر کرونایی 
را در۲ هفته آینده داریم
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 طرح »روستای بدون بیکار« درعنبرآباد کلید خورد

       لزوم همکاری کشاورزان جنوبی برای شکستن شبکه  دلالی نهادهای کشاورزی

سمندری معاون امور عمرانی فرمانداری عنبر آباد: 80 میلیارد ریال برای اجرای طرح »روستای بدون بیکار« در روستای کشکمور عنبرآباد در نظر گرفته شده است

استاندار:
نظارت ها بر اجرای پروتکل های 

بهداشتی را سختگیرانه تر می کنیم
اســتاندار کرمان بیان کرد: نظارت، بازرســی ها 
و گشــت های ویژه کووید ۱۹ مرکب از نماینده 

دستگاه قضایی، انتظامی، دانشگاه علوم پزشــکی و استانداری باید بیشتر 
شود و در صورتی که در تجمعات نکات بهداشــتی رعایت نشود، برخورد 

کنند و گشت ها باید فعال تر باشد.

طبق گزارش دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان در 
۲۴ ســاعت گذشــته 8۲ بیمار جدید کرونایی در 

بیمارستان های استان بســتری شدند.بر این اســاس تعداد کل موارد 
بستری دارای تســت مثبت کرونا در اســتان به ۷۴۳0 نفر رسید. طبق 
این گزارش در ۲۴ ســاعت گذشــته ۶ نفر به دلیل ابتــا به کووید۱۹ 
در اســتان کرمان جان خود را از دســت داده اند.گفتنی اســت تمامی 
فوتی های دیروز مربوط به حوزه دانشــگاه علوم پزشکی کرمان هستند.

مجموع جانباختگان ابتای قطعی بــه کووید ۱۹ در کرمان به ۹۱۲ نفر 
رسیده است.

معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشــکی جیرفت 
گفت: هفته سامت روان از ۱8 الی ۲۴ مهرماه است 

و امسال شعار روز جهانی سامت روان، »سامت روان برای همه، سرمایه 
گذاری بیشتر، دسترســی بیشــتر، برای همه و همه جا« است. علی اصغر 
خیرخواه گفت: شواهد موجود نشــان می دهد که، عوارض روانشناختی به 
جامانده از همه گیری کرونا درگروه های مختلــف جامعه موجب افزایش 

استرس، اضطراب و ترس زیاد شده است.

ارائه خدمات سلامت روان در مراکز 
خدمات جامع سلامت جنوب

کرونا جولان می دهد و  قربانی می گیرد

 912        فوت کرونایی
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 آخرین بار کی چکاپ 
روانی شده اید؟

نجمه سعیدی
سر دبیر

شــاید هفتــه بهداشــت روان فرصــت 
مناســبی باشــد کــه از خود بپرســیم، 
چقــدر از »خودمراقبتــی روانــی« 
مــی دانیــم؟  اگــر بخواهیــم تعریــف 
کلــی ای از »خــود مراقبتــی روانــی« 
ارائــه دهیــم، ایــن نــوع خودمراقبتی، 
ــه آگاهانه  مجموعه اقداماتی اســت ک
، هدفمنــد و البتــه آموختنــی اســت 
کــه کمــک مــی کنــد فــرد از لحــاظ  
روانــی ســالم بمانــد، بــه نحــوی کــه  
نیازهــای فــرد در زمینــه هــای 
ــی آنکــه  اجتماعــی  تامیــن شــده، ب
فــرد درگیــر زیــان خاصــی شــود و یا 
ــان را متحمــل  ــن زی ــل کمتری حداق
ــی موجــب  شــود. خود مراقبتــی روان
افزایــش کارآیــی و مهارت هــای 
فــردی مــی شــود و درصــد موفقیــت 
ــرد.  ــی ب ــالا م ــه ای ب ــر زمین را در ه
ــی  ــود مراقبت ــرای خ ــدم ب ــن ق اولی
روانــی، شــناخت نیازهــای خودمــان 
اســت،  بســیاری از مشــکات 
ــناخت  ــدم ش ــل ع ــه دلی ــی ب روح
فــرد از نیازهــای روحــی و روانــی 
ــوگ  ــد،  دیال ــی آی ــود م ــه وج اش  ب
ــا روانشناســانی کــه  ــرار کــردن ب برق
ــوند  ــر می ش ــاور ظاه ــش مش در نق
، یکــی از قدم هــای اصلــی اســت 
کــه مــی تــوان بــرای خــود مراقبتــی 
ــا  ــا ت ــه م برداشــت.  متاســفانه جامع
حــدود زیــادی بــه ســامت روان بــی 
توجــه اســت،  شــاید دلیــل آن تاثیــر 
گــذاری دیــر هنــگام آســیب های 
روحــی و روانــی اســت، هــر چنــد در 
ــات اختــالات روحی  بســیاری از اوق
ــبت  ــری نس ــیار مخرب ت ــر بس ، تاثی
ــی  ــمی، م ــای جس ــاری ه ــه بیم ب
ــت  ــد وق ــر چن ــد. ای کاش ه گذارن
یــک بــار بــرای چــکاپ روان خــود به 
ــم  .  ــی کردی ــه م ــناس مراجع روانش مدیر زراعت سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان گفت: برابر با 

گزارش مؤسسه تحقیقات خاک و آب کشور، گواهی ثبت ۱۳ ماده 
کودی جدید به دلیل غیر استاندارد بودن ابطال و همکاری کشاورزان 
در این راستا ضرورت دارد."فرامرز رستگاری افزود: محصول سالم در 

گام اول مستلزم تغذیه متعادل عناصر غذایی و استفاده از کودهای 
آلی و معدنی استاندارد و گواهی شده است.

تومــان  500 قیمــت          ۱۳۹۹ مهــر   ۲0 یکشــنبه         8۳۹ پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا:

خطر ویروس کرونا اجبار استفاده از ماسک در پیشگیری از کرونا موثر است
برای چشم ها

سایه تهدید تعلیق کارت های بازرگانی بر سر صادرات/ بار تعلیق بر دوش کشاورزان

عضو کمیته علمی ستاد ملی مبارزه 
با کرونا درباره اجبار استفاده از ماسک 
از امروز، گفت: الزامی شدن استفاده از 
ماسک اقدامی موثر برای پیشگیری 
از کرونا و آنفلوانزاست.دکتر مسعود 
مردانی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره 
به اجباری شدن استفاده از ماسک از 
امروز، گفت: اولا باید توجه کرد که در 
هر تجمعی امکان انتقال کرونا وجود 
دارد. بر همین اساس اجباری شدن 
استفاده از ماسک، به عنوان اقدامی 
پیشگیرانه برای کرونا اقدامی بسیار 
موثر است. زیرا در حال حاضر بر روی 
انتقال هوابرد و یا انتقال از طریق ریز 
قطرات تنفسی آلوده اتفاق نظر وجود 
دارد. وی افزود: در عین حال در فصل 

پیش رو با شیوع احتمالی آنفلوانزا هم 
مواجهیم که تقریبا راه های شیوع 
و انتقال آن هم با کرونا مشابه است. 
بنابراین با استفاده از ماسک هم از 
ابتا به کرونا و هم از ابتا به آنفلوانزا 
پیشگیری می شود.مردانی با بیان 
اینکه توصیه می کنم که مردم حتما و 
با دقت از ماسک استفاده کنند، گفت: 
در عین حال طبق تجربه ای که در 
اسفند و فروردین داشتیم، دیدیم که 
مردم به خوبی رعایت کردند، جریمه 
ای هم اتفاق نیفتاد و توانستیم بیماری 
را کنترل کرده و کاهش دهیم. فکر 
می کنم راهکارهای دیگری هم برای 
استفاده مردم از ماسک وجود دارد و 

جریمه راه حل آخر است.

اخیر  های  بررسی  در  محققان 
خود تایید کردند که کروناویروس 
لوده کند. ا آ ند چشم ها ر می توا

۱۹ در  به گزارش ایسنا، کووید-
است  تنفسی  عفونت  یک  اصل 
دند  دا احتمال  کارشناسان  ما  ا
به  ند  توا می  کروناویروس  که 
کنون،  ا کند.  نفوذ  نیز  چشم ها 
هد بیشتری در  محققان به شوا
ین  ا ند. فته ا بطه دست یا ین را ا
لعه روی  فته ها بر اساس مطا یا
یک بیمار در چین بدست آمده 
ز  ا پس  کوتاهی  مدت  در  که 
۱۹ دچار  بهبود بیماری کووید-
ه(  حمله حاد گلوکوم )آب سیا
شد. پزشکان این بیمار به منظور 
درمان این عارضه، جراحی روی 
تست  و  دند  دا نجام  ا و  ا چشم 
ز  های بافت چشم بیمار حاکی ا
آلوده شدن آنها به کروناویروس 
اساس  بر  است.محققان  بوده 

ر داشتند:  فته های خود اظها یا
بررسی این مورد نشان می دهد 
ند عاوه بر  کروناویروس می توا
چشم  بافت  به  تنفسی  سیستم 
نجمن  نیز حمله کند.سخنگوی ا
بیماری های عفونی در آمریکا 
گفت: این احتمال وجود دارد که 
نند منبع "درونی"  چشم ها بتوا
برای کروناویروس  و"بیرونی" 
باشند. به همین دلیل است که 
های  چشم  باید  درمان  کادر 
ز عینک یا  ا با استفاده ا خود ر
به  شیلد صورت محافظت کنند.
گزارش خبرگزاری یونایتدپرس، 
محققان تاکید کردند: نمی توان 
گفت که این بیمار از طریق چشم 
ما  لوده شده ا به کروناویروس آ
این امکان وجود دارد که وجود 
ویروس در هوا یا تماس دست 
آلوده با چشم ها موجب بروز این 

عارضه شده باشد.

مرضیه قاضی زاده/تعلیق کارت های بازرگانی تجار درحالی 
اجرایی شده است که فرصت چندانی به آغاز بازه طایی 
صادرات خرما و پسته نمانده است.خرمایی که در سال 
گذشته عما ۴0 درصد از آن روانه بازارهای صادراتی 
شد و پسته ای که کمتر از۲0 درصد آن سهم بازار داخلی 
است.این سنگ بزرگ منجر به پیش بینی هایی مبنی بر 
کاهش صادرات و به طبع آن کاهش قیمت این محصولات 

شده است.
ابطال کارت های بازرگانی میخ آخر به تابوت صادرات 

است
در همین رابطه دبیر کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی 
کرمان پیش بینی کرده بود تا با تعلیق کارت های بازرگانی 
تجار،صادرات پسته ۲0 تا ۳0 درصد کاهش یابد.مقداد 
تکلوزاده تعلیق کارت بازرگانی تجار را میخ آخر به صادرات 

استان تعبیر کرده بود. 
مشکل صادرکننده پسته، تعلیق کارت ها نیست

با این حال دبیر انجمن ملی پسته ایران، تعلیق کارت های 
بازرگانی را مشکل اصلی صادرات پسته نمی داند.به گفته 
او تعداد محدودی از تجار پسته کارت هایشان تعلیق شده 
است.رئیس اتاق کرمان نیز با او هم نظر است. مهدی طبیب 
زاده پیش بینی کاهش ۳0 درصدی صادرات پسته در سال 
جاری را ناصحیح می داند. طبیب زاده با اشاره به کاهش 
رقم پسته باقی مانده از سال گذشته در ایام بعد از کرونا، می 
گوید:در اردیبهشت و خرداد ماه یک توافق با بانک مرکزی 
صورت گرفت و ۴0 تا 50 تن پسته صادر شد.مهدی طبیب 

زاده می گوید: متاسفانه با بخشنامه ۲5 تیر دوباره روند 
صادرات کند شد.او ادامه می دهد: به محض گشایش،ما 
قطعا صادرات خوبی خواهیم داشت و امیدواریم که ضربه و 

یا تاثیر منفی نداشته باشیم. 
مشکل فعلی صادرات پسته، پیمان سپاری ارزی 

است
حسین رضایی، دبیر انجمن ملی پسته ایران معتقد است 
که مشکل فعلی صادرکنندگان پسته پیمان سپاری ارزی 
است.به گفته رضایی اختاف ۴ هزار تومانی برای نرخ 
نیمایی و نرخ آزاد ارز، منجر شده تا تجاری که به صورت 
قانونی کار می کنند بر روی هر کیلو پسته ۲۴ هزار تومان 
دریافتی کمتری داشته باشند.همین مسئله قدرت رقابت 

را از صادرکنندگان واقعی گرفته است.
نیمی از صادرکنندگان خرما به مشکل برخوردند

با این حال به نظر می رسد تجار خرما شرایط متفاوتی 
نسبت به تجار پسته دارند. رئیس انجمن ملی خرمای ایران 
به کرمان نو می گوید :قریب به نیمی از صادرکنندگان به 
نام خرما با تعلیق کارت های بازرگانی رو به رو شده و یا در 
تمدید مجدد آن دچار مشکل شده اند.مقداد تکلوزاده،دبیر 
انجمن ملی خرمای ایران نیز معتقد است اگر همین روند 
در سال جاری ادامه پیدا کند قطعا ما در بحث قیمت خرما 
دچار مشکل می شویم.کاهش صادرات و پس از آن کاهش 
قیمت محصول خرما به دنبال تعلیق کارت های بازرگانی 

مورد تاکید بسیاری از تجار خرما است.
با تعلیق کارت بازرگانی، خرما دپو می شود

نایب رئیس انجمن خرمای کرمان به کرمان نو می گوید: 
با تعلیق کارت بازرگانی، زمینه کاهش صادرات و دپو 
خرما فراهم می شود. محمد حسین اکبری در این رابطه 
توضیح می دهد: وقتی صادرات را می بندید، تقاضا کاهش 
و این مازاد نیاز بازار داخل منجر به کاهش قیمت و ضرر 
کشاورز می شود.رئیس اتاق کرمان اما همچنان امیدوار 
است تا با انجام مذاکرات با بانک مرکزی و مجلس شورای 
اسامی این قضیه حل و فصل شود.مهدی طبیب زاده سه 
مشکل جدی صادرکنندگان در فصل جاری را تعلیق کارت 
های بازرگانی، مشکات تمدید کارت ها و تامین مالی 
صادرکنندگان می داند.طبیب زاده در این رابطه توضیح 
می دهد: برای تامین مالی الزام کردند که حتما ثبت نام از 
طریق سامانه سپیدار باشد که مطمئن شوند که صادرکننده 
رفع تعهد ارزی داشته است، اما متاسفانه این سامانه بسیار 
کند است و درخواست ها به کندی به بانک عامل ارسال می 
شود.او در خصوص مشکات تمدید کارت بازرگانی نیز می 
گوید: سامانه ای به نام سامانه جامع تجارت از سمت سازمان 
توسعه تجارت برای تمدید کارتها معرفی شده که هنوز زیر 
ساخت هایش فراهم نیست و کارت ها به موقع تمدید نمی 
شوند.آخرین پیگیری های خبرنگار کرمان نو حاکی از حل 
و فصل مشکات تعدادی از تجار کرمان است.آن طور که 
دبیر انجمن ملی خرمای ایران به کرمان نو می گوید، پس 
از انجام مذاکرات با بانک مرکزی فرصت بیشتری به تجار با 
سابقه کرمان داده شده و به نحوی از تعلیق کارت های  این 

تجار جلوگیری شده است.

@kaghazevatan
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بنگاه های اقتصادی برای شروع کسب و کار نیازی به شماره اقتصادی ندارند
مدیر کل امور مالیاتی استان کرمان تاکید کرد:

مدیر کل امـور مالیاتی اسـتان کرمان 
تاکیـد کـرد: با هـدف تسـهیل فضای 
کسب و کار اشـخاص حقوقی، ترتیبی 
اتخاذ شـده تا فعالان اقتصـادی بدون 
نیـاز بـه شـماره اقتصـادی و صرفـا با 
همان شناسـه ملـی خـود، مجوزهای 
لازم بـرای شـروع کسـب و کار را اخذ 

. یند نما
بـه گـزارش روابـط عمومـی اداره کل 
امـور مالیاتی اسـتان کرمـان ، محمد 
سـلمانی با اشـاره به دسـتور وزیر امور 
اقتصـادی و دارایی در راسـتای اجرای 

منویات مقام معظم رهبـری، مبنی بر 
روان سـازی و تسـهیل فضای کسب و 
کار و ایجاد پنجره واحد شـروع کسب 
و کار، عنـوان داشـت: بـا همـکاری 
سازمان امور مالیاتی کشـور و معاونت 
اقتصـادی وزارت امـور اقتصـادی و 
دارایی، زمینه سـهولت شـروع کسب 
و کار بنگاههای اقتصادی و تسهیل در 
اخـذ مجوزهـای لازم از جمله شـماره 

اقتصـادی فراهـم گردید.
وی اضافـه کـرد: بـا موافقـت وزیـر 
محتـرم امـور اقتصـادی و دارایـی 
مبنـی بـر اصـاح فصـل دوم آئیـن 
۳( مـاده  اجرایـی تبصـره ) نامـه 
۱۶۹ قانـون مالیات هـای مسـتقیم 
مصـوب۱۳۹۴/۴/۳۱، ضمـن صـدور 
بخشـنامه ای از سـوی سـازمان امـور 
مالیاتـی کشـور، گام ۴5 در سـامانه 
مالیاتـی، در خصـوص فرایند راسـتی 

آزمایـی حـذف شـده اسـت .
سـلمانی در ادامه خاطرنشان ساخت: 

در حـال حاضر و بـا اجرای بخشـنامه 
سـازمان کـه در همیـن راسـتا صـادر 
گردیـد، اشـخاص حقیقی بـه محض 
اخـذ مجـوز یـا پروانـه کسـب و کار از 
اصنـاف و اتحادیـه هـا و همچنیـن 
اشـخاص حقوقـی و بنـگاه هـای 
اقتصـادی بـه محـض ثبـت در اداره 
ثبت شـرکت ها، در سـامانه سـازمان 
امور مالیاتی کشـور نیز ثبت نام شـده 
تلقـی مـی شـوند و اطاعـات هویتی 
آنهـا، به صـورت برخط یا غیـر برخط، 
بـه سـازمان امـور مالیاتـی کشـور 
منتقـل شـده و همچنیـن، شـماره 
ملی اشـخاص حقیقی و شناسـه ملی 
اشـخاص حقوقـی به عنـوان شـماره 
اقتصـادی جهـت آغـاز کسـب و کار 

قلمـداد مـی گـردد.
مدیر کل امـور مالیاتی اسـتان کرمان 
افـزود: پیـش از ایـن، اجـرای گام ۴5 
فراینـد ثبـت نـام و تخصیص شـماره 
اقتصـادی بـه اشـخاص حقیقـی و 

حقوقـی، بین یک مـاه تا دو مـاه زمان 
مـی بـرد کـه هـم اکنـون، بـا حـذف 
ایـن گام، فعـالان اقتصـادی از همـان 
زمـان ثبـت شـرکت یـا کسـب مجوز 
فعالیت، از نظر سـازمان امـور مالیاتی 
کشـور، »مودی« تلقی شـده و شماره 
اقتصـادی آنهـا بـدون نیـاز بـه طـی 
مراحـل راسـتی آزمایی صـادر خواهد 
شـد و نیاز بـه هیـچ اسـتعام دیگری 

نمـی باشـد.
سـلمانی تاکید کرد: اجرای گام ۴5 در 
سـامانه تخصیص شـماره اقتصادی به 
فعـالان اقتصـادی، بالاخـص در نظام 
مالیات بـر ارزش افزوده مشـکاتی را 
بـرای مودیـان ایجاد کـرده بـود که با 
این مصوبه، ثبـت نام در نظـام مالیات 
بـر ارزش افـزوده کفایـت داشـته 
و جهـت دریافـت مالیـات بـر ارزش 
افزوده از مشـتریان، نیازی به دریافت 
گواهینامـه ثبـت نـام نظام مالیـات بر 

ارزش افـزوده نمی باشـد.

آگهی تجدید مناقصه 
شماره 99/7/5/2/م 

شرکت آب و فاضلاب رفسنجان در نظر دارد پروژه توسعه و بازسازی قسمتهای پراکنده از شبکه توزیع روستاهای حومه 
شرقی با برآورد تقریبی   4/735/878/760  ریال را از محل اعتبارات داخلی و از طریق واگذاری به پیمانکاران واجد شرایط 
اجرا نماید، لذا بدینوسیله از شرکتهای دارای رتبه آب دعوت به عمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه از روز دوشنبه مورخه 
99/7/2۱  لغایت ساعت ۱4 روز دوشنبه مورخه 99/7/28 به آدرس رفسنجان، بلوار امام رضا )ع( شرکت آب و فاضلاب 

رفسنجان دفتر قراردادها مراجعه نمایند.

۱-مبلغ تضمین شرکت در مناقصه 236/794/000 ریال به صورت ضمانتنامه معتبر بانکی به نفع شرکت آب و فاضلاب رفسنجان یا 
واریز وجه به حساب شماره 793590222 نزد بانک کشاورزی بنام شرکت آب و فاضلاب رفسنجان 

2-تاریخ تحویل پاکات الف، ب، ج تا ساعت ۱3 روز پنجشنبه مورخه 99/8/8 در محل دبیرخانه شرکت آب و فاضلاب رفسنجان 
می باشد.

3- تاریخ بازگشایی پاکات الف ب ج ساعت 9 صبح روز شنبه مورخه 99/8/۱0 می باشد.
4- به پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از مدت مقرر واصل شودمطلقا ترتیب اثر داده نخواهد شد. 

هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است.

دفتر قراردادهای شرکت آب و فاضلاب رفسنجان

ت اول 
نوب
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اداره کل ثبت اسـناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسـناد واملاک حوزه ثبت ملک شهداد  

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند 
سمی ر

واراضـی  ثبتـی  تکلیـف وضعیـت  تعییـن  قانـون  نامـه  ۱۳آئیـن  مـاده  و  قانـون  مـاده۳  آگهـی موضـوع 
مـورخ   -   ۱۳۹۹۶0۳۱۹005000058 شـماره  برابـررای  رسـمی  فاقدسـند  سـاختمانهای  و 
فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  ۱۳۹۹/۲/۲۱هیـات 
سـند رسـمی مسـتقردرواحد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک شـهداد  تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـی 
آقـای محمـد حسـینی فرزنـد حبیـب الـه بشـماره شناسـنامه  ۳80۶ صـادره از شـهداد در ششـدانگ 
گاوداری بـه مسـاحت 50۴8 مترمربـع پـاک ۱ فرعـی از ۲05۷- اصلـی واقـع در بخـش ۲۳ کرمـان به 
آدرس شـهداد- خیابـان طالقانـی کوچـه بـاغ شـیرین خریـداری از مالـک رسـمی خانـم ایـران نظـری  
محرزگردیـده اسـت.لذا بـه منظـور اطـاع عمـوم مراتب دردو نوبـت به فاصلـه ۱5روزآگهی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـاراولین آگهـی بـه مـدت دومـاه اعتـراض خود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض،دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد 
. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکوروعـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررا ت سـند مالکیـت 

صـادر خواهدشـد . م الـف 8۷0
 تاریخ انتشـار نوبت اول: ۹۹/۷/5 - تاریخ انتشـارنوبت دوم :۹۹/۷/۲0

ابراهیم سـیدی –رئیس ثبت اسناد و املاک 

کاغذ استان

دانش آموزان مددجوی استان 
صاحب تبلت می شوند

رئیس کل دادگستری استان کرمان با اشــاره به اینکه هیات 
مدیره انجمن حمایت از زندانیان این استان در حوزه درمان 
و آموزش خانواده های مددجویان نیازمند در حد نهایت توان 
خود تاش کرده اســت گفت: تاش می شود تجهیزات مورد 
نیاز از جمله تبلت و بســته های آموزشــی اینترنتی رایگان 
برای آمــوزش فرزنــدان خانواده های زندانیان این اســتان 
تامین شود. به گزارش روز شنبه ایرنا، یدالله موحد در نشست 
هیات مدیره انجمن حمایت زندانیان اســتان کرمان افزود: 
در صورت هرگونه قصور در حوزه آمــوزش فرزندان خانواده 
های زندانیان آســیب های زیادی را در آینده شاهد خواهیم 
بود لذا باید بــه حوزه تامین نیازمندی های آموزشــی آنها و 
توســعه آموزش در بین فرزندان این خانــواده ها توجه لازم 
صورت گیرد.وی بر توجه بیشتر به وضعیت خانواده زندانیان 
به ویژه در دوران شیوع بیماری کرونا تاکید کرد و افزود: باید 
در رویکرد جلســات هیات مدیره انجمــن حمایت زندانیان 
بازنگری هایی برای ارائه خدمات بهتر بــه خانواده زندانیان 
نیازمند انجام شــود.رئیس هیــات مدیره انجمــن حمایت 
زندانیان کرمان در ادامه با اشــاره به این مطلب که توصیه ما 
در کمک دســتگاه های مختلف به این انجمن، انجام امور بر 
اساس قانون اســت، تاکید کرد: انتظار می رود که اداره کل 
امور مالیاتی این استان در حد قانون و در حد اختیارات خود 
به انجمن حمایت زندانیــان کمک کند تا مشــمول مالیات 
کمتری شود.موحد اظهار داشت: اعطای مرخصی به زندانیان 
رای باز باید به شــکلی انجام شــود که طرح های اشتغالزای 
انجمن حمایت زندانیان راکد نشود زیرا در صورت تحقق این 
موضوع زمینه اشــتغال زندانیان اســتان از بین می رود.وی 
ادامه داد: لازم اســت که انجمن حمایت زندانیان گزارشــی 
از اقدامــات خود در حمایــت از خانــواده زندانیان در زمان 
شــیوع کرونا تدوین و اعام کند.نماینده عالــی قوه قضائیه 
در اســتان کرمان، انجام فعالیت های درآمــدزا در مجموعه 
حمایت زندانیان را ضروری دانســت و گفــت: در کنار توجه 
به این موضوع باید به صورت ویژه به رفــع نیازهای خانواده 
زندانیــان نیازمند و محــروم توجه شــود.مدیرعامل انجمن 
حمایت زندانیان کرمان نیز با اشــاره به پرداخت مســتمری 
های خانواده های تحت پوشــش این انجمن، اظهار داشت: 
در شهریورماه ســال جاری به هر یک از خانواده های تحت 
پوشــش این انجمن مبلغ 500 هزار تومان و نیز بســته های 
کمک معیشتی واگذار شده اســت.اکبر افضلی ادامه داد: در 
حال حاضر ۳۶5 نفر بــه صورت دائم تحــت حمایت انجمن 

حمایت زندانیان کرمان قرار دارند.

 

در حالـی دولـت پـس از گذشـت 8 مـاه از شـیوع کرونا 
هنوز نتوانسـته مشـکل متوقف شـدن صادرات پسته را 
حل کنـد کـه دلال هـا وارد بـازار شـده اند و جـای تدبیر 
مسـئولان را گرفته انـد. بیـش از ۲00 هـزار تن محصول 
پسـته در سـال جاری برداشـت و وارد بازار این محصول 
می شـود این میزان پسـته در حالـی میزان عرضـه را بالا 
می بـرد کـه تقاضا بـرای ایـن محصـول به خصـوص در 
بازار بیـن الملـل به صفر رسـیده اسـت و عجیـب اینکه 
پـس از اینکـه صـادرات پسـته از اواخـر بهمن ماه سـال 
گذشـته متوقف شـد هنوز دولت هیچ اقدامی بـرای آغاز 
صادرات انجام نداده اسـت.نکته جالـب اینکه مهمترین 
بازار پسـته ایران چین اسـت و با توجه بـه رابطه مطلوب 
ایـران و چیـن صـادرات این محصـول مدت هـا قبل می 
شـود. احیـا  توانسـتد 
هزاران تن پسـته در انبارها در معـرض نابودی 

اسـت /    دلالان هجوم آورده اند
حـالا هـزاران تـن پسـته سـال گذشـته در انبارهـای 
شهرستان های مختلف استان کرمان دپو شـده و دست 
کشـاورزان نیز خالـی اسـت، در حالـی دولت نتوانسـته 
زمینه را بـرای صادرات محصـول مهیا کند و پسـته دپو 
شـده در آسـتانه تخریب قـرار گرفته که محصول سـال 
جاری تـا پایان مهر ماه در اسـتان برداشـت و به محصول 
سـال گذشـته افزوده می شـود.کمبود مکان بـرای انبار 
کـردن پسـته ها از یک سـو و از سـوی دیگر آفـت زدگی 
محصول سـال گذشـته، کاهـش نقدینگی کشـاورزان، 
افزایش هزینه های تولید و برداشـت محصول و مشخص 
نبـودن آینـده اقتصـاد کشـاورزی به مشـکات افـزوده 
شـده اسـت.محدودیت ها برای رعایت نکات بهداشـتی 
در زمـان برداشـت محصـول نیـز افـزوده شـده و همین 
امر هزینه هـای برداشـت را افزایـش داده اسـت.افزایش 
گرمای هـوا در روسـزهای آخر شـهریور مـاه نیز موجب 
خسـارت جدی به کشـاورزان در برخی از شهرسـتان ها 
شـده اسـت به طـوری کـه ۶0 درصـد محصـول زرند و 
۴0 درصـد محصـول در رفسـنجان از بیـن رفته اسـت.

در چنین شـرایطی سـکوت دولت در قبال پسـته کاران 
که هر سـال بیـش از یـک میلیـارد دلار ارز راهی کشـور 
می کردند عجیـب بـه نظـر می رسـد.محمدرضا نظری 
زاده از جملـه تولیـد کننـدگان و صادر کنندگان پسـته 
است که می گوید: متأسفانه کشـورهای مختلف واردات 
محصـولات را متوقف کرده انـد و محموله هایی هم که به 
امارات ارسـال شـده اند در انبارها دبی مانده انـد و جلوی 
صادرات گرفته شـده اسـت.وی گفت: ایـن درد دل همه 
صادر کنندگان است مهمترین بازار پسـته ایران آسیای 
دور به خصـوص چین اسـت اما طـرف چینـی از واردات 
جلوگیری می کند و تنهـا راه پیگیری هـای دیپلماتیک 

اسـت که تا کنـون هیـچ اقدامی انجام نشـده اسـت.
مسـئولان اقتصـادی از لاک بی خیالـی خارج 

ند شو
وی با ابـراز نگرانـی از اینکه بـازار پسـته ایران بـه کلی از 
دست رفته اسـت گفت: باید هر چه زودتر فکری به حال 
صادرات محصولات کشـاورزی به خصـوص محصولات 
صادرات محـور انجام شـود در غیر این صـورت پایه های 
اقتصادی در این بخـش از بیـن می رود.مجتبی احمدی 
دیگر فعال پسـته اسـتان کرمـان در گفتگو بـا مهر بیان 
کـرد: عـدم ورود دولـت برای قیمـت گـذاری محصول و 
صـادرات باعـث شـده عـده ای دلال راهی بـازار شـوند و 
از بی پولی کشـاورزان نهایت اسـتفاده را ببرنـد و قیمت 
را بـه گونـه ای تعییـن کنند کـه حداقل سـود را دسـت 
کشـاورزان بگیرد اما بـا قیمت های بالا به دسـت مصرف 

کننده برسـانند.
هزینه هـای افزایـش یافتـه و محصـول روی 

دسـت کشـاورز مانده اسـت
وی بیان کرد: هزینه برداشـت و کارگر به شـدت افزایش 
یافته و نرخ سـم و کـود رونـد صعـودی دارد در این میان 
کشـاورزان نمی داننـد باید چـه انجـام دهنـد.وی افزود: 
مسـئولان از تولیـد و برداشـت محصول خبـر می دهند! 
ایـن را کـه کشـاورزان هـم می داننـد و تمـام ایـن روند 
را انجـام می دهنـد سـوال ایـن اسـت مسـئولان بـرای 
کشـاورز چـه کاری انجـام می دهنـد؟وی گفـت: 8 مـاه 
اسـت داد می زنیـم نمی توانیم محصـول را صـادر کنیم 
به مـا بگوییـد در این چنـد ماه بـرای صـادرات محصول 
چـه کرده ایـد؟ حداقـل بگوییـد چـه کردیـد امـا بـه در 
بسـته خوردید؟خبرنگار مهـر در ایـن میان بـا چند نفر 

از مسئولان شهرسـتانهای مختلف پسته خیز به گفتگو 
پرداخـت.

گرماز دگی ۶۰ درصـد محصول زرنـد را از بین 
برد /    لـزوم قیمت گـذاری محصول

فرماندار زرند در گفتگو بـا مهر می گوید: در سـال جاری 
نزدیـک ۷ هـزار تن محصـول برداشـت می شـود و ۲۷0 
هزار نفر روز اشتغال در شهرسـتان ایجاد شده است.علی 
صادق زاده بیان کرد: متأسـفانه گرمازدگی موجب شـده 
۶0 درصد محصـول از بین بـرود اما باقیمانـده محصول 

کیفیت خوبی دارد.وی ادامه داد: نظارت بر روند برداشت 
پسـته با توجه به کرونـا انجـام می شـود و ۲۲ اکیپ این 
نظارت را انجام می دهند.فرماندار زرند اظهارداشـت: ۳۴ 
هزار باغ پسته در زرند وجود دارد که تقریباً ۹00 میلیارد 
تومان درآمد زایی ایجـاد می کند اما باید در سـال جاری 
تدبیر کـرد که ایـن درآمد محقـق شـود.وی با اشـاره به 
واسـطه گـری در بـازار گفـت: در صورتیکه مشـکات و 
موانـع صـادرات برطرف نشـود واسـطه ها به کشـاورزان 
فشـار می آورند و چـون هزینه تولید افزایش یافته اسـت 
کشـاورز مجبور می شـود در مقابل دلالان تسلیم شوند. 
به همین دلیـل دولت باید زمینـه حمایت از کشـاورزان 

را فراهـم کند.
میـزان تولید در سـیرجان افزایش یافـت /    به 

فکر صـادرات محصول باشـید
مدیرجهـاد کشـاورزی سـیرجان نیـز در گفتگـو با مهر 
اظهارداشت: در شهرستان سـیرجان ۴5 هزار هکتار باغ 
پسـته وجود دارد و بـه دلیل بارندگی های مطلوب سـال 
جاری شـاهد افزایش محصول دهی باغ های شهرسـتان 
بودیـم و پیـش بینـی می کنیـم ۱۶ هـزار تـن محصول 
خشـک تولید شـود.محمود آبادی بیان کـرد: ۳80 هزار 

نفر در زمینه برداشـت محصول در حال فعالیت هستند، 
۱50 مرکز مکانیزه و 800 دسـتگاه سـنتی داریم و کلیه 
کارها با بالاترین ظرفیـت انجام می شـود.وی مهمترین 
مشـکل کشـاورزان را متوقف شـدن صـادرات محصول 
دانسـت و بیان کـرد: زمینـه تجارت پسـته بایـد فراهم 
شـود در غیر این صـورت با مشـکات جـدی و عمده ای 

مواجه خواهیم شـد.
مردم محصول را بـه دلال ها نفروشـند /    دلال 

بـازی یعنی افـت قیمت
مدیرجهاد کشـاورزی رفسـنجان نیـز در گفتگـو با مهر 
بیـان کـرد: برداشـت محصـول از 8۶ هـزار هکتـار بـاغ 
پسته رفسـنجان که از ۱5 شـهریور آغاز شـده و تا اواخر 
مهر ماه ادامـه خواهـد یافت.محمد حـاج عبدالهی بیان 
کرد: در ۱00 کارگاه فرآوری پسـته در حال انجام است و 
هزاران نفـر کارگر در حال تاش برای برداشـت محصول 
هسـتند.وی نیز به گرمازدگی اشـاره کرد و گفت: بخش 
قابل توجهی از کشـاورزان خسـارت دیده اند، اما مشکل 
اصلی شـیوع کرونا و انبار شـدن پسـته سـال گذشته در 
انبارها اسـت و باید هر چه زودتر مسـئولان فکـری برای 
صادرات این محصول کنند.وی از کشـاورزان خواسـت با 
توجه به فعال شـدت دلال هـا از فروش محصـول به این 
افراد جدا خـودداری کنند در غیر این صورت شـاهد افت 
شـدید قیمت محصول توسـط دلالان خواهیم بود.حاج 
عبدالهـی تاکید کـرد که محصـول پسـته باید بـه مرور 
زمان و با مدیریت وارد بازار شود.کشاورزان جدای از دادن 
آمار و ارقام توسـط مسـئولان بـه تدبیری برای خـروج از 
بـن بسـت نیـاز دارد در غیـر این صـورت ایـن محصول 

ارجحیت های ارزآوری خـود را از دسـت خواهد داد.

رییس دانشگاه علوم پزشــکی با بیان اینکه در 
پیک سوم کرونا تعداد مبتایان و شیوع بیماری از 
پیک اول بیشتر است گفت: اکنون پیک بستری 
مبتایان به کووید ۱۹ را در استان شاهد هستیم و 
انتظار پیک مرگ و میر را در دو هفته آینده داریم 
که امیدواریم به آن سمت نرویم.دکتر"حمیدرضا 
رشــیدی نژاد" ظهر امروز ۱۹ مهرماه در جلسه 
استانی ستاد مدیریت کرونا اظهار کرد: در استان 
آمار بیمارانی که تخت های بیمارستانی را به دلیل 
بیماری های تنفسی اشغال می کنند، نسبت به 
سه هفته قبل ۷0 تا 80 درصد افزایش پیدا کرده 
اســت.وی افزود: روند صعودی ابتــاء به کرونا 
را به طور قابل توجهی با شــیب تندتر نسبت به 
قبل داریم و هرچند مــرگ و میر در خط ثابت و 
حفظ شده، اما نمی دانیم دو هفته آینده مرگ و 
میر چقدر خواهد بود.رشیدی نژاد تصریح کرد: 
متاسفانه بیمارانی که زیر ونتیاتور می روند، در 

بهترین شرایط 85 درصد از بین می روند و از 85 
نفری که در این وضعیت در استان داریم انتظار می 
رود بیش از 80 درصد از بین بروند.رییس دانشگاه 
علوم پزشکی کرمان با اشاره به اینکه اخیرا ابتاء 
به کرونا بیشتر در خانواده هاست و از یک خانواده 
دو تا سه نفر بستری می شــوند، افزود: کاری که 
از ما بر می آید، اعام اصول بهداشتی، نظارت و 
کنترل و ارائه خدمات درمانی است. کار حرفه ای 
ما درمان است که وابسته به زیرساخت ها از جمله 
تخت بیمارستانی، پرسنل، امکانات تشخیصی 
و درمان اســت که فعا به لحاظ درمانی و دارو 
مشکلی نداریم و پرسنل تاکنون زحمت کشیده 
و قدردانشان هستیم اما ظرفیت تخت ها محدود 
است و اگر بیماران زیاد شــوند، تخت ها پر می 
شود و ممکن است تخت بستری نداشته باشیم 
و اضافه کنیم اما این تخت نمی تواند مراقبت با 
کیفیت ارائه بدهد.وی با اشاره به اینکه در حالت 

آماده باش هستیم و ظرفیت تخت های بستری 
را افزایش داده ایم، اظهار کرد: وقتی مریض زیاد 
شود پرسنل خسته می شوند که در این صورت 
نمی تواند خدمت با کیفیت ارائه دهد و تخت ها 
محدود است.رشیدی نژاد تصریح کرد: پرسنل 
با مهارت محدود است و نگران هستیم در سیری 
بیفتیم که با بحران عجیب و غیرقابل کنترل مواجه 
شویم بنابراین کنترل دست خود ماست و همه باید 
مانند پیک اول در استان یا ابتدای اپیدمی موارد 
بهداشــتی را رعایت کنیم.رییس دانشگاه علوم 
پزشــکی با بیان اینکه در پیک سوم کرونا تعداد 
مبتایان و شیوع بیماری از پیک اول بیشتر است 
افزود: اکنون پیک بستری مبتایان به کووید ۱۹ 
را در استان شاهد هستیم و انتظار پیک مرگ و 
میر را در دو هفته آینده داریم که امیدواریم به آن 
سمت نرویم. رییس دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
گفت: از مردم درخواســت داریــم در تجمعات 

حتی خانوادگی رعایت کننــد و در میهمانی ها 
و عزارداری و مراسم جشن بعد از پایان ماه صفر 
کنترل کرده و مراقب خودشان باشند. رشیدی 
نژاد با اشاره به اینکه مراجعات ضروری خیلی مهم 
اســت، افزود: از امروز در بیمارستان ها پذیرش 
بیماران غیراورژانسی محدود و تقریبا ممنوع شده 
و اولویت تخت بستری با بیماران کرونائی است و 
از ظرفیت تمام بیمارستان ها در بخش خصوصی، 
دولتی و نظامی برای بیماران کووید ۱۹ استفاده 
خواهیم کرد.وی بیان کرد: در شهرستان و شهر 
کرمان و شهرهای سیرجان و رفسنجان به طور 
چشمگیری نزدیک به دو برابر تعداد بیماران مبتا 
به کرونا افزایش داشته و در سیرجان به طور قابل 
توجهی نزدیک به دو و نیم برابر بیمارن بستری 
افزایش پیدا کرده و این هشــدار است و چاره ای 
جز رعایت نداریم.وی با اشاره به اینکه اگر توصیه 
می کنیم جائی تعطیل شود پای مرگ و زندگی در 
میان است، افزود: اگر بخواهیم به دستورالعمل ها 
عمل کنیم باید خیلی از جاها را در شرایط قرمز 
تعطیل کنیم و امیدواریم به جائی نرسیم که کل 

شهر دو تا سه هفته تعطیل شود.

صادرات پسته متوقف و محصول دپو شد

 رییس علوم پزشکی کرمان:

انتظار پیک مرگ و میر را در 2 هفته آینده داریم

گزارش
مهر

مشارکت 24۰۰ نفر در پویش 
مدرسه سازی »آجر به آجر« استان کرمان

احمد اسکندری نسب در جمع خبرنگاران در تشریح آخرین 
وضعیت اجرای پویش ملی »آجر به آجر« در استان کرمان 
گفت: سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس با همراهی 
جامعه خیرین مدرسه ساز کشور در جهت گسترش فرهنگ 
مشارکت مردمی و بسترسازی برای جلب کمک آحاد مردم 
در مدرسه ســازی پویش ملی »آجر به آجــر« را کلید زده 
است.وی اظهار کرد:  طرح »آجر به آجر« می کوشد عاوه بر 
اینکه هر شــهروند را به عنوان یک خیر مدرسه ساز معرفی 
نماید؛ فرهنــگ کار خیر را در میان افراد جامعه نشــر دهد 
و نهادینه سازد چرا که بر اســاس آموزه های دینی از لوازم 
تعالی و سعادت جامعه این  است که نســبت به سرنوشت و 
مشکات برادران و خواهرانمان حساس و دغدغه مند باشیم. 
مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان گفت: هر چند که 
در این ســال ها هموطنــان نیکوکار با هــر بضاعت در این 
مسیر ورود کرده اند، اما وجود اشــتیاق و دغدغه گسترده 
میان هموطنان در ورود به وادی کار خیر مدرســه ســازی 
و حساســیت خانواده ها بــه آتیه کودکان خود، مســئولان 
مربوطه را بر آن داشــت تا بر اساس ســند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش بســتری را به منظور بهــره گیری از این 
ظرفیت گســترده مردمی فراهم کنند، که بــه این منظور 
پویش ملی »آجر به آجر« راه اندازی شد.اســکندری نسب 
افزود: ســامانه "مهر مدرســه" به عنوان زیرساخت اصلی 
پویــش ملی»آجر به آجر« اکنون فعال اســت و بر اســاس 
مشــارکت هرچه بیشــتر خانواده ها در امر مدرســه سازی 
طراحی شده و به جذب مشارکت بیشتر مردم در امر مدرسه 
سازی می پردازد.وی از پیوســتن امام جمعه شهرستان ها 
و مناطق  اســتان ، نمایندگان مجلــس، فرمانداران و دانش 
آموزان اســتان به  طرح پویش ملی »آجر به آجر« خبر داد 
و افزود: در طول هفته های گذشــته تریبون های نماز جمعه 
نیز محل گســترش این فرهنگ نیکو بوده اســت.مدیر کل 
آموزش و پرورش اســتان کرمان با تاکید بــر اینکه در این 
پویش همدلانه، هموطنــان عزیز با هر بضاعــت می توانند 
حتی به اندازه خرید یک آجر در مدرسه ســازی مشــارکت 
کرده و سهمی را در محرومیت زدایی آموزشی کودکان این 
سرزمین داشته باشند گفت: اســتقبال گسترده هم استانی 
ها از این پویش در مــدت کوتاهی که از آغاز طرح می گذرد 
بیانگر روحیه احســان و همدلی مردم شــریف کرمان است 
به طوری کــه تاکنون بیــش از ۲۴00 نفــر در این پویش 
مشارکت کرده اند.اســکندری نســب خاطر نشان کرد: هم 
اســتانی های  عزیز و نیکوکار می توانند با مراجعه به سایت  
ajorbajor.ir و بــا هر میزان بضاعــت مالی در این امر 

حسنه مشارکت داشته باشند.

طبق گزارش دانشگاه علوم پزشکی کرمان در 
۲۴ ساعت گذشته 8۲ بیمار جدید کرونایی در 
بیمارستان های استان بستری شدند.بر این 
اساس تعداد کل موارد بستری دارای تست مثبت کرونا در 
استان به ۷۴۳0 نفر رسید.هم اکنون ۳۷۴ نفر به دلیل ابتای 
قطعی به کرونا در بیمارستان های استان بستری اند.از 8۲ 
مورد جدید بستری 58 نفر در حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان بستری اند.همچنین ۷ نفر در حوزه دانشگاه علوم 
پزشکی رفسنجان و۱۷ نفر در حوزه علوم پزشکی سیرجان 
هستند.طبق این گزارش در ۲۴ ساعت گذشته ۶ نفر به 
دلیل ابتا به کووید۱۹ در استان کرمان جان خود را از دست 
داده اند.گفتی است تمامی فوتی های امروز مربوط به حوزه 
دانشگاه علوم پزشکی کرمان هستند.مجموع جانباختگان 
ابتای قطعی به کووید ۱۹ در کرمان به ۹۱۲ نفر رسیده است.

روز گذشته ۴ نفر بر اثر ابتا به این بیماری در استان کرمان 
جان خود را از دست داده بودند.

استان  هتلداران  حرفه ای  جامعه  رییس 
کرمان با بیان اینکه باید کرونازیستی را یاد 
بگیریم و در این شرایط کرونایی علی رغم 
همه محدودیت ها، کار و زندگی کنیم تاکید کرد: باید 
سفرهای هوشمند و مسئولانه با رعایت کامل شیوه نامه های 
بهداشتی را ترویج دهیم که قطعا با این نوع برنامه ریزی 
هتل ها از وضعیت بحرانی بیرون خواهند آمد.جاوید 
سبحانی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به شیوع کرونا و 
ایجاد محدودیت هایی که باعث شده هتل های استان 
کرمان روزهای بسیار سختی را سپری  کنند گفت: اشغال 
هتل های استان کرمان در این ایام حداکثر و در بهترین 
حالت به ۱5 درصد رسیده است و در شهر کرمان نیز درصد 
اشغال هتل ها ۲5 درصد است.وی تعدیل نیروها را یکی از 
ناراحت کننده ترین موضوع این روزهای هتلداران استان 
کرمان دانست و بیان کرد: در طول ۷ ماه گذشته حدود ۴۳ 
درصد از نیروهای هتل های استان تعدیل شده اند و هتلداران 
روزگار بسیار سختی را به لحاظ اقتصادی سپری می کنند 
و اگر هتل ها این روزها باز هستند هیچ سودی نمی کنند و 
فقط برای حفظ نیروهایشان و روشن بودن چراغ هتلشان، 
باز می باشند.رییس جامعه حرفه ای هتلداران استان کرمان 
با تاکید برآنکه اکنون هیچ هتلداری به دنبال سود نیست، 
تصریح کرد: متاسفانه دولت حمایت لازم را از هتلداران در 
این دوران انجام نداده است و فقط یک وام کارا بوده که به 
دلیل سود بالای آن مورد استقبال هتلداران قرار نگرفت و 
حدود 5 درصد هتلداران از تسهیات کارا استفاده کرده اند و 
انتظار می رفت تسهیات با بهره کم به هتلداران داده می شد.

وی درباره اقدام هتل ها برای جذب مسافر در دوران کرونایی 
بیان کرد: تمرکز استان و کشور در حال حاضر تنها بر روی 
گردشگری داخلی است زیرا به دلیل شیوع کرونا گردشگری 
خارجی کاما متوقف شده است و تنها گردشگری ورزشی و 
اداری، بیزینیسی و تجاری را داریم.جاویدی افزود: گردشگری 
تفریحی به دلیل تبلیغات برای عدم سفرهای غیر ضروری 
تحت تاثیر قرار گرفته است اما ما معتقدیم که سفر با رعایت 
پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و سفرهای 
هوشمند عامل شیوع کرونا نخواهند بود.وی با بیان اینکه باید 
کرونازیستی را یاد بگیریم و در این شرایط کرونایی علی رغم 
همه محدودیت ها باید کار و زندگی کنیم تاکید کرد: باید 
سفرهای هوشمند و سفرهای مسئولانه با رعایت کامل 
شیوه نامه های بهداشتی را ترویج دهیم که قطعا با این نوع 
 برنامه ریزی هتل ها از وضعیت بحرانی بیرون خواهند آمد.

رییس جامعه هتلداران حرفه ای استان کرمان از برنامه های 
استان کرمان برای پسا کرونا سخن به میان آورد و اظهار کرد: 
پس از پایان کرونا برای کادر بهداشت و درمان تحفیفات بسیار 
بالایی در نظر گرفتیم تا بتوانیم هم بخشی از گردشگری از 
دست رفته را ترمیم کنیم و هم خدمتی به کسانی که در 
این دوران سخت فداکارانه به مردم خدمت رسانی کرده اند، 

کرده باشیم.

سیدمهران عالم زاده  در جمع خبرنگاران 
درباره اقدامات شهرداری کرمان در سال 
جاری گفت: اولویت پروژه های شهری 
را شورای شــهر برای شهرداری انتخاب 
می کند که در حال حاضر اولویت پروژه 
ها در شــهر کرمان روی تکمیل شدن 
رینگ پیرامــون شــهر و دیگری بحث 
آســفالت ریزی در معابر شــهر کرمان 
است.وی درباره اجرای پروژه های تقاطع 

غیرهمسطح شهر کرمان گفت: خوشبختانه در حال حاضر هیچ مشکل مالی در مورد 
اجرای تقاطع های غیرهمسطح شــهر کرمان نداریم و نه تنها به قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء بدهکار نیستیم بلکه بین 80 تا ۹0 میلیارد تومان نیز از این قرارگاه طلب 
داریم که البته در صورت رسیدن صورت وضعیت های مالی این عدد تسویه خواهد 
شد.شهردار کرمان با بیان اینکه تقاطع غیرهمسطح امیرکبیر در دهه فجر امسال به 
بهره برداری خواهد رسید افزود: باید از مردم نجیب کرمان به دلیل برخی مزاحمت 
هایی که در اثر اجرای پروژه های تقاطع های غیرهمســطح به وجود آمده اســت، 
عذخواهی می کنیم. عالم زاده درباره برخی مباحث مطرح شــده در فضای مجازی 
پیرامون تخریب سردرب دانشکده فنی دانشگاه شهید باهنر کرمان به دلیل اجرای 
رمپ تقاطع غیرهمسطح امیرکبیر گفت: اول باید به این نکته وجود داشت این که 
این طرح از قبل برنامه ریزی بوده ضمن آنکه باید توجه داشــت که این رمپ بعد از 
سردرب دانشکده فنی شروع است و نه قرار است سردربی تخریب شود و نه خدشه 

ای به آن وارد خواهد شد.

رییس اتــاق اصناف کرمــان گفت: اگر 
اصناف تعطیل باشــند خیالشان راحت 
است که تعطیل هستند زیرا اکنون نیز 
انگار تعطیل هســتند و فروشی ندارند.

یوســف جعفری" در گفت و گو با ایسنا 
درباره وضعیت اصناف در دوران کرونایی 
اظهار کرد: وضعیت اصناف تعریفی ندارد 
و با توجه به گرانی ها که گرانی است نه 
گران فروشی و قیمت ها از مبداء سرسام 

آور افزایش پیدا کرده، مردم قدرت خرید ندارند و اصناف نیز فروشی ندارند و خیلی 
گرفتار هستند.وی افزود: اگر اصناف تعطیل باشند خیالشان راحت است که تعطیل 
هستند زیرا اکنون نیز انگار تعطیل هستند و فروشی ندارند.جعفری با اشاره به عدم 
رعایت پروتکل های بهداشتی از ســوی برخی از افراد و افزایش شمار مبتایان به 
کرونا تصریح کرد: ظهر امروز ســتاد مدیریت کرونا تصمیم گیری خواهد کرد که 
اصناف تعطیل شوند یا نه.رییس اتاق اصناف کرمان درباره تسهیات کرونائی بیان 
کرد: خیلی از اصناف کرمان موفق به دریافت تسهیات کرونایی نشدند زیرا برخی 
نتوانستند در زمان معین شــده ثبت نام کنند و بعضا نیز مانع تراشی هایی شد و از 
سوی دیگر مبلغ پرداختی هم کارآئی نداشــت.وی ادامه داد: به ازای هر کارگری 
که اخراج نشده باشد، ۱۲ تا ۱۶ میلیون تومان تسهیات با سود ۱۲ درصد پرداخت 
می شد که اگر کارگر از بیکاری اســتفاده می کرد برایش بهتر از این وضعیت بود.

جعفری با اشاره به مشکات اصناف در شرایط کنونی بیان کرد: کاری برای اصناف 
انجام نشده است.

نمایشــگاه نقاشــی مجــازی "تجربــه 
خوش رنــگ" و "رنگین نــگاه" شــامل 
نقاشی های برگزیده اعضای کانون پرورش 
فکری کــودکان و نوجوانان این اســتان 
به مناســبت هفته ملی کودک در کرمان 
برگزار می شود.به گزارش روز شنبه ایرنا، 
همزمان با هفته ملی کودک ۲ نمایشگاه 
نقاشــی تجربه خوش رنگ و رنگین نگاه از 
آثار اعضای کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان استان کرمان به صورت مجازی برای عموم از ۱۹ تا ۳0 مهر ۹۹ برگزار می شود.
آثار برگزیده مسابقه نقاشی تجربه خوش رنگ و آثار برگزیده جشنواره های بین المللی 
نقاشــی اعضای کانون پرورش فکری اســتان کرمان به صورت مجــازی نمایش داده 
می شوند.نمایشگاه تجربه خوش رنگ شامل نقاشی های برگزیده اعضای کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان استان کرمان اســت که سال ۹5 با همکاری مشترک کانون 
و منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان برگزار شــد و بچه ها با استفاده از رنگ های 
طبیعی دست ساز در این مسابقه شرکت کردند.نقاشی های برگزیده تجربه خوشرنگ 
http://rastaack.com/v/tajrobeh-  در نمایشــگاه مجازی به نشــانی

khoshrang قابل مشاهده است و قرار اســت این آثار با مشارکت اداره کل کانون 
و منابع طبیعی در یک کتاب جمع بندی و چاپ شــوند.همچنین نمایشگاه رنگین نگاه 
شامل نقاشی های اعضای کانون استان کرمان اســت که در فاصله سال های ۹5 تا ۹۹ 
http:// در جشــنواره های بین المللی برگزیده شــدند و در گالری مجازی به نشانی

rastaack.com/v/rangin-negah  قابل مشاهده است.

افتتاح تقاطع غیرهمسطح امیرکبیر کرمان 
در دهه فجر

فروشی نیست، اصناف انگار تعطیل 
هستند!

برگزاری نمایشگاه نقاشی مجازی 
»تجربه خوش رنگ« در کرمان

کرونا جولان می دهد و قربانی 
می گیرد / 912 فوت کرونایی

تعدیل 43 درصد از نیروهای 
هتل های کرمان

خبر

خبر

خبر

محمدرضا نظری زاده از جمله تولید کنندگان و صادر کنندگان پسته است که می گوید: متأسفانه 
کشــورهای مختلف واردات محصولات را متوقف کرده اند و محموله هایی هم که به امارات ارسال 
شده اند در انبارها دبی مانده اند و جلوی صادرات گرفته شــده است.وی گفت: این درد دل همه 
صادر کنندگان است مهمترین بازار پسته ایران آسیای دور به خصوص چین است اما طرف چینی 
از واردات جلوگیری می کند و تنها راه پیگیری های دیپلماتیک است که تا کنون هیچ اقدامی انجام 
نشده است. وی با ابراز نگرانی از اینکه بازار پسته ایران به کلی از دست رفته است گفت: باید هر چه 
زودتر فکری به حال صادرات محصولات کشاورزی به خصوص محصولات صادرات محور انجام شود.

هر
س: م

عک
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معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش اســتان کرمان از اجرای طرح ملی پوشش سراسری و آموزش 
مجازی رایگان نوآموزان پیش دبستانی خبر داد."عباس ضیا" در جلسه معاونان و کارشناسان آموزش 
ابتدایی و متوسطه آموزش و پرورش شهرستان ها و مناطق استان با اشاره به بند ۲ سیاست های اباغی مقام 
معظم رهبری و راهبرد کان ۱0 و راهکارهای ۱-5، ۲-5، ۳-5 و ۲-۴ سند تحول بنیادین، گفت: دوره پیش 
دبستانی دوره ای رسمی و امری حاکمیتی است که کودکان دو سال قبل از دبستان را تحت پوشش قرار 
می دهد و آموزش و پرورش موظف به تدوین اصول، برنامه ریزی و تعلیم و توانمندسازی نوآموزان این دوره 
است.وی افزود: دستورالعمل طرح ملی پوشش سراسری و آموزش مجازی نوآموزان پیش دبستانی به صورت 
رایگان، به زودی به همه شهرستان ها و مناطق اباغ می شود و مقتضی است با بهره گیری از همه ظرفیت 
های درون و برون دستگاهی استان، نسبت به پوشش حداکثری و آموزش و پرورش باکیفیت و مطلوب 
نوآموزان پیش دبستانی، برنامه ریزی و اقدام شایسته صورت گیرد.وی با اشاره به این که آمار ثبت نام در پیش 
دبستانی در سال تحصیلی جاری در سطح کشور رضایت بخش نیست، از ثبت نام ۲8 ۶زار و 5۳5 نفر نوآموز 
کرمانی یعنی بالای 50 درصد در مراکز پیش دبستانی خبر داد و گفت: برای نوآموزان پیش دبستانی هر هفته 

از شنبه تا چهارشنبه به مدت نیم ساعت آموزش در شبکه شاد و مدرسه تلویزیونی پیش بینی شده است.

کاهش آمار ثبت نام در پیش دبستانی های استان 

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون به همت خیران ایرانی مقیم 
اتریش در قالب رزمایش کمک مؤمنانه حدود ۶00 سبد کالا بین مددجویان مناطق محروم استان کرمان 
توزیع شد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطاع رسانی کمیته امداد، یحیی صادقی با اشاره به 
همکاری خوب خیران ایرانی خارج از کشور با این نهاد در کمک به مددجویان به ویژه مددجویان ساکن 
در مناطق محروم گفت: به همت خیران ایرانی مقیم اتریش از ابتدای سال جاری تاکنون پیرو فرمایشات 
مقام معظم رهبری مبنی بر کمک مؤمنانه به نیازمندان و اقشار آسیب دیده از ویروس کرونا حدود ۶00 
سبد کالا تهیه و بین مددجویان تحت حمایت ساکن در مناطق محروم ازجمله زهکلوت از توابع قلعه گنج 
توزیع شد.مدیرکل کمیته امداد استان کرمان با قدردانی از همکاری خوب خیران به ویژه مجمع خیران 
ایرانی مقیم اتریش با این نهاد در کمک به خانوارهای ایتام و نیازمند گفت: مجمع خیران ایرانی مقیم 
اتریش حمایت ۱۷ فرزند یتیم تحت حمایت کمیته امداد استان را بر عهده دارد و ماهیانه کمک هایی 
به صورت نقدی و غیر نقدی به این ایتام پرداخت می کنند.شایسته ذکر است؛ هم اکنون ۹۴ حامی خارج 

از کشور حمایت ۳۲0 یتیم و فرزند محسنین تحت حمایت کمیته امداد استان کرمان را بر عهده دارند.

۶۰۰ سبد کالا بین مددجویان مناطق محروم استان 
فرزانه برخوری رئیس مرکز بهداشت شهرستان جیرفت گفت: در بازرسی های انجام شده از سوی بازرسین کرمان توزیع شد

بهداشت محیط۲ واحد عرضه قلیان در شهر جیرفت پلمپ شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری شبستان از 
کرمان جنوب، »فرزانه برخوری« گفت: در بازرسی های انجام شده از سوی بازرسین بهداشت محیط ۲ واحد 
عرضه قلیان در شهر جیرفت پلمپ شد.رئیس مرکز بهداشت شهرستان جیرفت بیان کرد: طی یک هفته 
گذشته بازرسین بهداشت محیط از 5۳۶ واحد تهیه و توزیع مواد غذایی و اماکن عمومی بازدید کرده که از 
این تعداد ۴۹ واحد به دلیل مشکات بهداشتی اخطاریه دریافت کردند.وی افزود: عاوه بر این قریب 500 
کیلوگرم مواد فاسد و تاریخ گذشته جمع آوری و معدوم شده و در طرح جلوگیری از انتشار ویروس کرونا و 
اجرای قانون کنترل دخانیات و ممنوعیت عرضه مواد دخانی از جمله قلیان در اماکن عمومی این واحدها با 
دستور دادستان شهرستان تعطیل و قلیان های آن ها جمع آوری شد.برخوری ابراز کرد: هدف از اجرای این 
طرح پیشگیری از عرضه و استعمال دخانیات در اماکن عمومی و همچنین حذف مراکز عرضه قلیان بوده و در 
این خصوص پرونده  متصدیان متخلف به مراجع قضایی ارسال شده است.رئیس مرکز بهداشت جیرفت ادامه 
داد: واحد های صنفی چای خانه دار، قهوه  خانه ها و رستوران ها فقط اجازه ارائه سرویس های مربوطه را دارند و 
هیچ گونه مجوز ارائه قلیان به آنها داده نشده است و چنانچه واحد صنفی اقدام به عرضه قلیان کند برابر قانون 

برخورد و از ادامه فعالیت آن جلوگیری می شود.

پلمب 2 واحد عرضه قلیان در شهرستان جیرفت

خبرخبر

حجت الاسام کمالی امام جمعه موقت 
جیرفت گفت:مســئولان از همین حالا 
به فکر بازار فروش محصولات کشاورزی 
جنوب کرمان باشند، تا مثل هرسال حجم 
زیادی از پیاز و ســیب زمینی را دلالان با 
قیمت ناچیز از منطقه خــارج نکنند.به 
گزارش خبرنگار گروه استان های باشگاه 
خبرنگاران جوان از کرمان ، حجت الاسام 
امین کمالی، امام جمعه موقت جیرفت در 
خطبه های نماز جمعه با اشاره به استفاده 
بهینه از تهدیدات گفت: شهید حاج قاسم 
سلیمانی عقیده داشت میزان فرصتی که 
در تهدیدات وجود دارد بیشتر از فرصت 
در حالت عادی است و شرط آن نترسیدن 
و صبر کردن می باشــد.او افزود: انقاب 
اســامی وارد دهه پنجم از عمر با برکت 
خود شده است و دشــمنان در ۴0 سال 
گذشته در تاش برای به زانو درآوردن این 
ملت بوده اند ، آمریکا و استکبار جهانی از 
ابزار تحریم برای به زانو در آوردن این ملت 
استفاده کرده است و در سال ۱۳5۹ به بهانه 
تسخیر لانه جاسوسی، ایران برای اولین 
بار تحریم شد.امام جمعه موقت جیرفت با 
اشاره به آغاز فصل کشاورزی در شهرستان 
جیرفت بعنوان یکــی از قطب های مهم 
تولید بازار سبزی و صیفی کشور در فصل 
زمستان گفت: بازار افسارگسیخته قیمت 
نهاده های کشاورزی این روز ها کشاورزان 
را زمینگیر کرده اســت ، هرساله چشم 
بازار کشــور در فصول سرد و یخبندان  به 
دست کشــاورزان و زمین های کشاورزی 
جیرفت  می باشــد.حجت الاسام امین 
کمالی با بیان اینکه با همه شرایط موجود 
در چند ماه آینده حجم زیادی از تولیدات 
کشــاورزان جیرفت برداشت خواهد شد 
افزود:مسئولان و متولیان امر از همین حالا 
به فکر جذب بازار فروش محصولات باشند 
تا مثل هرسال حجم زیادی از پیاز و سیب 
زمینی که حاصل دسترنج کشاورزان است با 
فروش نرفتن ، امحا و یا با قیمت های ناچیز 

در دست دلالان از منطقه خارج شود.

تنها 22 درصد مدارس 
ابتدایی عشایری 

کرمان از شبکه شاد 
استفاده می کنند

به گفته رئیــس آمــوزش و پرورش 
عشایری استان کرمان تنها ۲۲درصد 
مدارس ابتدایی عشــایری این استان 
تحت پوشش شبکه شــاد قرار دارند 
که این تعــداد دانش آمــوز به همراه 
دیگر مقاطــع تحصیلی به علت ضعف 
ســاختاری هم نمی توانند اســتفاده 
مطلوبــی داشــته باشــند. منوچهر 
امیرتیموری  شــامگاه جمعه در گفت 
و گو با خبرنگار ایرنا بــا بیان اینکه در 
مقطع متوســطه هم  ۴۴ درصد تحت 
پوشش شبکه شاد هستند ، افزود: در 
مجموع پوشش شبکه شاد در مناطق 
عشــایری در حد مطلوب نیســت اما 
در مقطع ابتدایی مشــکل چندانی از 
این بابت نداریم چرا که این مقطع به 
صورت حضوری در کاس ها شرکت 
می کننــد.وی تصریح کرد: مشــکل 
شبکه شاد در عشــایر بیشتر در مورد 
مقطع متوسطه اســت که با توجه به 
شبانه روزی بودن این مقطع پوشش 
حاصل شده بســیار ضعیف می باشد.

امیرتیموری گفت: در خصوص موانع 
ارتباطی نیــز از طریق اســتانداری و 
مخابرات اقدام کرده ایم که امیدواریم 
با تامین تبلت و برطرف شــدن موانع 
مخابراتی بتوانیــم تمام دانش آموزان 
عشــایر را تحت پوشش شــبکه شاد 
قرار دهیم.البته مشــکل شــبکه شاد 
منحصر به مناطق کوهستانی و سخت 
گذار عشایری نمی شود بلکه به گفته 
والدین دانش آموزان کرمانی شــبکه 
شاد در این شــهر گاهی دچار قطعی 
و گاهی نیــز دچار اختال می شــود 
طوری که اغلــب معلمان مدارس غیر 
دولتی صرفا از نرم افزارهای دیگر برای 
آموزش اســتفاده می کنند.همچنین 
مــدارس دولتی همه در کنار شــبکه 
شــاد یک کانال وات ساپی هم تعریف 
کرده اند که در کنار شبکه شاد زمانی 
که قطعی داره مطالب درســی را آنجا 
بارگذاری مــی کنند.براســاس این 
گزارش ، دانش آموزان استفاده کننده 
از شبکه شاد در شــهر کرمان و دیگر 
مراکز شهرستانهای این استان هم می 
گویند صدای ضیط شده در شبکه شاد 
از کیفیت  خوبی برخوردار نیســت و 

اغلب حالت اکو می شود .

مدیر زراعت سازمان جهادکشاورزی جنوب 
کرمان گفت: برابر گزارش مؤسسه تحقیقات 
خاک و آب کشور، گواهی ثبت ۱۳ ماده کودی 
جدید به دلیل غیر استاندارد بودن ابطال و همکاری 
کشاورزان در این راستا ضرورت دارد."فرامرز 
رستگاری" در آستانه آغاز سال زراعی و جلوگیری 
از هر گونه سوء استفاده در عرضه نهادهای کشاوزی 
در گفت وگو با ایسنا گفت: در راستای سیاست 
های اجرایی و برنامه های محوری وزارت جهاد 
کشاورزی، ساماندهی تولید بر اساس تقاضای 
بازار هدف و الگوی تغذیه مصرف کننده با تولید 
محصول سالم و گواهی شده از جمله شاخص های 
برنامه ششم توسعه می باشند.وی تولید محصول 
سالم را مستلزم استفاده از کودهای آلی و معدنی 
استاندارد عنوان کرد و افزود: محصول سالم در گام 
اول مستلزم تغذیه متعادل عناصر غذایی و استفاده 
از کودهای آلی و معدنی استاندارد و گواهی شده 
می باشد. رستگاری با بیان این مطلب در جنوب 
کرمان به لحاظ الگوی کشت، تولید محصولات 
خارج از فصل نوبرانه، ماهیت تولید و مصرف تازه 
خوری محصولات اهمیت موضوع را دوچندان می 
کند اظهار کرد: از آنجایی که افزایش کمی و کیفی 
تولید در کوتاه مدت و خارج از فصل با مصرف 
متنوع، کافی و به موقع کودها محقق می شود، 
لذا باید در انتخاب، شناخت، زمان و میزان مصرف 
کود ها نهایت دقت را به عمل آورد.مدیر زراعت 
سازمان جهاد کشاورزی جنوب  استان کرمان 
در ادامه افزود: از سال زراعی ۹5-۹۴ با تشکیل 
کارگروه های پایش استانی و شهرستانی تاکنون 
اصالت بیش از ۴۲0 فرمول کودی تقاضا محور، 
آنالیز کیفی و راستی آزمائی لیبل و محتوی مواد 
کودی با ارسال ۳۹۲ فرمول کودی به مؤسسه 

تحقیقات خاک و آب انجام و فرآیند کار همچنان 
با جدیت در دستور کار و اولویت جهاد کشاورزی 
قرار دارد، ضمن اینکه طی همین مدت با همکاری 
سازمان صمت و همکاری موثر تعزیرات حکومتی 
بیش از 5۱ مورد تخلف در سطح منطقه و ملی 
پیگیری منجر به صدور حکم شده است.وی 
گستردگی و تنوع کشت و تولید محصولات خارج 
از فصل میزان تقاضا، مصرف و تنوع انواع مواد 
کودی را در جنوب کرمان نسبت به سایر نقاط 
کشور را بسیار بالا و قابل توجه اعام کرد. مدیر 
زراعت سازمان جهادکشاورزی جنوب کرمان با 
اشاره به عوامل موثر بر فعالیت شبکه های دلالی 
طی سال های اخیر اظهار کرد: طی سال های اخیر 
با توجه به  شرایط و محدودیت های ایجاد شده 
ناشی از تحریم ها، غیرفعال شدن دفاتر نمایندگی 
و شرکت های وارد کننده محصولات استاندارد 
و برند متاسفانه میزان سوء استفاده شبکه های 
دلالی، افرادسودجو، کاهبرداری، دستکاری در 
ترکیب و محتوای مواد کودی افزایش یافته است.

رستگاری با توصیه به کشاورزان و لزوم توجه به 
نکات ضروری زمان تهیه کودهای مورد نیاز جهت 

جلوگیری از هر گونه سوء استفاده و تخلف افزود: 
کشاورزان باید در زمان خرید به نکاتی از جمله، 
فروش کود بدون گواهی ثبت مواد کودی و یا 
فروش چند فرمول مشابه بایک گواهی ثبت مواد 
کودی، فروش موادکودی دارای گواهی ثبت مواد 
کودی اما با کیفیت پایین و غیر استاندارد و فروش 
مواد کودی غیراستاندارد به نام برندهای معتبر 
خارجی که در کشور نمایندگی فعال ندارند توجه 
جدی داشته باشند. وی در ادامه توضیحات فوق 
و توصیه به کشاورزان افزود: کاهبرداری و سوء 
استفاده از طریق دستکاری و اختاط مواد کودی 
به این صورت که برخی از این افراد سودجو تحت 
عنوان بازاریاب، کشت قراردادی و خرید صادراتی، 
نظارت فنی و مشاوره از شرکت ها و افراد معتبر 
فعال در بازار نهاده های کشاورزی، مساعدت های 
نقدی برای پشتیبانی کشاورزان طرف قرارداد یا 
مشتری دریافت می کنند اما متاسفانه برای بدنام 
کردن شرکت ها و فرار از پرداخت مساعدت ها 
نسبت به دستکاری و تخلف در مواد کودی اقدام 
که در نهایت از یک طرف به کشاورزان خسارت 

تحمیل می کنند. 

به گفته معاون فرمانداری عنبر آباد،80 میلیارد ریال 
برای اجرای طرح »روستای بدون بیکار« در روستای 
کشکمور عنبرآباد در نظر گرفته شده است تا برای 
اشتغال پایدار سرمایه گذاری شود. سمندری معاون 
عمرانی فرمانداری شهرستان عنبرآباد در مورد این 
طرح به کاغذ وطن گفت: روستای کشکمور از توابع 
بخش جبالبارز جنوبی  شهرستان عنبرآباد است که  
چندین سال دچار خشکسالی متعددی بوده است، 
بعد از ارزیابی میدانی ای که  برای این روستا  انجام 
داده ایم، متوجه شدیم  اگر  خشکسالی ها به همین 
نحو ادامه پیدا کند و کار حمایتی ای برای اهالی 
انجام نشود این روستا در آینده  با مشکات خیلی 
بیشتری مواجه خواهد شد. وی ادامه داد:  به همین 
خاطر طرح روستای بدون بیکار برای این منطقه 
پیشنهاد داده شد.این طرح  برای ایجاد اشتغال  
پایدار اهالی روستا  و توابع آن در نظر گرفته شده  
و در کارگروه اشتغال  و سرمایه گذاری شهرستان   
هم فرایند کار مورد تایید و مصوب شد که  8 میلیارد 

تومان اعتبار برای آن اختصاص یابد.
  پرورش نهال، اشتغال اصلی در روستای 

کشکمور
سمندری اعام کرد: این اعتبار با همکاری دستگاه 
اجرایی جهاد کشاورزی در اختیار مردم قرار می 
گیرد و  برای این طرح شغل های مشخصی تعریف 
شده اما فقط به همان شغل های تعریف شده تعلق 
نمی گیرد، اگر شخصی شغل جدیدی مد نظرش 
باشد و مورد تایید ما  هم باشد، مشمول دریافت 
این تسهیات می شود. معاون فرماندارعنبرآباد 

ناکید کرد:  این تسهیات برای مشاغل سنتی و 
قدیمی ای  که آب بر هستند، پرداخت نمی شود 
و ما پیگیر این موضوع هستیم که  مشاغلی رونق 
بگیرند که  مصرف آب کمتری داشته باشند و 
بیشتر هم تاکیدمان بر کشت های گلخانه ای برای  
پرورش نهال است.  سمندری ادامه داد:  شغل اصلی 
در روستای کشکمور، پرورش نهال است ولی چون 
ساختار مناسبی ندارد، می خواهیم کاری  کنیم که 
اصولی تر انجام شود، جهاد کشاورزی بر آن  نظارت 
کند تا بتوانند نهال های تولید شده در این روستا را 

به شهرستان های  بیشتری بفرستند.
 اشتغال پایدار و جبران خشکسالی

وی  گفت:  متقاضیان  برای دریافت این  تسهیات 
کافی است همان شرایط عادی برای وام گرفتن را 
داشته باشند و بعد از ارائه تقاضا به جهاد کشاورزی 
معرفی می شود و جهاد کشاورزی لیست تایید شده 
را به ما ارائه می دهد و  ما هم  از طریق  صندوق کار 
آفرینی امید به آنها وام می دهیم.  پیش بینی کرده 

ایم  که همه متقاضیان بتوانند این وام را دریافت کند 
و سقف پرداخت  این تسهیات  بر اساس طرحی 
است که  که ارائه داده می شود. هدفمان این است 
که بروکراسی اداری  کم شود و سریع تر این کار به 
نتیجه نهایی برسد و مشکات برای جذب سرمایه 
سریعتر حل شود. سمندی یادآور شد: این طرح برای 
اشتغال پایدار و جبران خشکسالی است و صرفا در 
یک نقطه قابل اجرا نبوده و به همین دلیل برای همه 
ی توابع این روستا اجرا می شود.تا در یک موقعیت 
جغرافیایی بزرگتری ایجاد شوو اگر به این  نتیجه 
برسیم که تسهیاتمان به  جذب نهایی رسیده و 
با کمبود مواجه شدیم، اعتبارمان را هم افزایش  
می دهیم.   سمندری ضمن اشاره به این نکته که 
بازپرداخت این تسهیات ۳ و 5 ساله بوده است، 
گفت:  این طرح برای اولین بار در جنوب استان در 
شهرستان عنبرآباد انجام می شود و تاثیر به سزایی 
در توسعه روستا و توابع آن خواهد داشت و اکنون 

کلید خورده است.

لزوم همکاری کشاورزان جنوبی برای طرح »روستای بدون بیکار« درعنبرآباد کلید خورد
شکستن شبکه  دلالی نهادهای کشاورزی

نشگاه علوم پزشکی  ه معاون بهداشت دا علی اصغر خیرخوا
جیرفت گفت: هفته سامت روان از ۱8 الی ۲۴ مهرماه است 
و امسال شعار روز جهانی سا مت روان، »سامت روان برای 
ری بیشتر، دسترسی بیشتر، برای همه  یه گذا همه، سرما
ه« در گفت و گو با  »علی اصغر خیرخوا « است. و همه جا
خبرنگار خبرگزاری شبستان از کرمان جنوب، ضمن تبریک 
هفته سامت روان با تاکید بر اهمیت سامت روان، گفت: 
هفته سامت روان از ۱8 الی ۲۴ مهرماه است و امسال شعار 
روز جهانی سا مت روان، »سامت روان برای همه، سرمایه 
گذاری بیشتر، دسترسی بیشتر، برای همه و همه جا« است.

ه علوم پزشکی جیرفت بیان کرد:  نشگا معاون بهداشت دا
شواهد موجود نشان می دهد که همه گیری بیماری کرونا 
در جامعه، منجر به ابتا و مرگ تعدادی از همشهریان مان 
شده است و بدون تردید یکی از مهمترین تبعات این همه 
گیری عوارض روانشناختی به جامانده از آن است به گونه 
ای که درگروه های مختلف جامعه موجب افزایش استرس، 
اضطراب و ترس زیاد شده است و از سوی دیگر در قرنطینه 
خانگی ماندن نیز ممکن است موجب غمگینی، بی حوصلگی 
و ترس شود.وی اظهار کرد: برای این که در شرایط کنونی 
د بهتر شود لازم است در مورد  فرا درگیری با کرونا حال ا
ده، صحبت  نوا نی های خود با دوستان و خا حس ها و نگرا
کرده و از تماس تلفنی و تصویری استفاده کنید و با اطرافیان 
رتباط بوده و سعی کنید فعالیت های هر چند کوچکی  در ا
: به خصوص  فه کرد ضا ه ا ا خیرخو م دهید. نجا در منزل ا
نا برای شما لذت بخش  ز شیوع کرو لیت هایی که قبل ا فعا
لعه، تماشای فیلم و بازی، مهم است که  بود همچون مطا
خود را سرگرم کرده و بیکار نباشید.معاون بهداشت دانشگاه 
براز کرد: اگر برای چند روز متوالی  علوم پزشکی جیرفت ا
و با وجود به کارگیری روش های خود مراقبتی نتوانستید 
نه ها برای شما  ا حفظ کنید یا نشا عملکرد روزمره خود ر
آزاردهنده بود با پزشک، روانشناس، یا روانپزشک مشورت 
کنید.وی تاکید کرد: معاونت بهداشتی برنامه هایی را برای 
استفاده حداکثری از این ایام در دستور کار قرار داده است 
به طوری که در حال حاضر بسیاری از خدمات سامت روان 
از جمله غربالگری وضعیت سامت روان افراد و ارائه مداخله 
ب،  فسردگی اضطرا نشناختی در زمینه ا ا و های مختصر ر
خله های  م می شود و مدا نجا یر اختالات ا وسواس و سا
روانشناختی در زمینه کودک آزاری، همسرآزاری و اعتیاد 
نیز در مراکز جامع سامت ارائه می شود.خیرخواه در خاتمه 
با تاکید بر خودمراقبتی، عنوان کرد: تا جایی که امکان دارد 
خواب، استراحت کافی و تغذیه سالم داشته باشید، مصرف 
کافئین را محدود کرده، مایعات کافی بنوشید و خودتان را 

دوست داشته باشید.

نجمه سعیدی
سر دبیر

ارائه خدمات سلامت روان در مراکز 
خدمات جامع سلامت جنوب

مسئولان به فکر بازار 
فروش محصولات 

کشاورزی جنوب کرمان 
باشند

کاغذ جنوب

زنگ خطـر در کشـور به صـدا در آمـده اسـت، همه گیری 
کرونا به اوج رسـیده اسـت و اگر همچنان بـه کرونا میدان 
تاخـت و تـاز دهیـم در آینـده ای نـه چنـدان دور دیگر در 
بیمارسـتان ها تخت خالـی و در قبرسـتان ها جـای خالی 
نخواهیـم داشـت.این روزهـا شـاهد رکوردزنـی در تعداد 
مبتایان و فوتی های ناشـی از بیماری کووید ۱۹ هسـتیم 
و این نگرانی هـای زیـادی را بوجود آورده اسـت زیـرا کادر 
درمان به دلیل طولانی بودن این دوره بیماری و فشـارهای 
زیـاد کاری دچـار فرسـودگی شـده اند و آن انـرژی و توان 
روزهای ابتدایی شـیوع کرونا را ندارنـد و اکنون به حمایت 
بیشـتر نیاز دارند و این حمایت همان رعایت پروتکل های 
بهداشتی توسـط مردم اسـت.دکتر "مرتضی هاشمیان" 
معـاون درمـان دانشـگاه علـوم پزشـکی کرمـان دربـاره 
وضعیـت بیمارسـتان های کرمـان به ایسـنا گفـت: هنوز 
تخت های کرونایـی بیمارسـتان افضلی پور )بیمارسـتان 
مرجـع بیمـاران کرونایی اسـتان کرمـان( تکمیل نشـده 
اسـت ضمن آنکه بایـد به ایـن نکته توجـه کرد کـه تعداد 
تخت هـای بیمارسـتان هـای کرمـان بسـیار بیشـتر از 
تخت های بیمارسـتان های شهرسـتان های دیگر اسـت.

وی با اشـاره بـه رونـد رو بـه افزایـش تعـداد مبتایـان به 
کوویـد ۱۹ اظهـار کـرد: ایـن روند صعـودی مبتایـان به 
کرونـا در اسـتان کرمـان نگـران کننده اسـت و شـاید در 
یک یـا دو هفته آینـده تخت هـای کرونایی کرمـان نیز پر 
 شـود.معاون درمان دانشگاه علوم پزشـکی کرمان با اشاره 
به دسـتور وزارت بهداشـت مبنی بر عدم انجـام عمل های 
غیرضـروری در بیمارسـتان هایی بـا پذیـرش بیمـاران 
کرونایی، عنوان کرد:  فقـط باید عمل های ضـروری انجام 
شـود تا بیشـتر خدمات بـه بیمـاران کرونایی داده شـود و 
تخت خالی بیشـتری داشـته باشـیم. همچنیـن ظرفیت 
بیمارسـتان های نظامی و تامین اجتماعی نیـز باید در این 

بخـش افزایـش یابد.
کمبود تخت ICU در کرمان

وی در مورد ظرفیت تخت هـای ICU در کرمـان گفت: در 
وضعیت عـادی خیلـی تخت هـای ICU خالی نداشـتیم 
و اکنـون نیز بـا کمبـود تخـت هـای ICU روبرو هسـتیم 
ولـی کل ظرفیـت تخت هـا در بیمارسـتان افضلی پـور 
تکمیل نشـده و نزدیک به تکمیل شـدن اسـت اما سـایر 
بیمارسـتان های کرمـان هنـوز جـا دارند ضمن آنکـه این 

هشـدار را می دهیم که با این رونـدی که روزانـه 50 تا ۶0 
بیمار به پذیرش بیمارسـتان های کرمان اضافه می شـوند 
مسـلما بـزودی ظرفیت تخت هـای کرمـان نیـز تکمیل 
می شود.هاشـمیان در پاسـخ بـه ایـن سـوال که آیـا مورد 
ابتا بـه آنفلوآنـزا در کرمان مشـاهده شـده اسـت؟ اظهار 
کـرد: چـون هنـوز کیت هـای تشـخیص آنفلوآنـزا توزیع 
نشـده اسـت نمی توان با قطعیت گفت که مـورد آنفلوآنزا 

داشـته ایم یـا خیر.
علـوم پزشـکی جیرفـت: قرمـز نیسـتیم اما 

وضعیـت بسـیار شـکننده اسـت
دکتـر "علی اصغر خیرخـواه" معاون بهداشـتی دانشـگاه 
علوم پزشکی جیرفت نیز به ایسـنا درباره اینکه آیا جنوب 
اسـتان با کمبود تخـت بیمارسـتانی روبرو اسـت؟ گفت: 
خوشـبختانه در حـال حاضر بـه ایـن مرحله نرسـیده ایم 
و تقریبـا در بسـیاری از بخش هـا تعـداد موارد بسـتری به 
کمترین ظرفیتشان رسـیده اند ولی این وضعیت شکننده 
اسـت.وی تاکید کـرد: وضعیت هشـدار در جنوب اسـتان 
کرمان اعام کرده ایـم و مردم همچنان بایـد پروتکل های 
بهداشـتی را رعایـت کننـد. نسـبت بـه تعطیـات پیش 
رو هشـدار مـی دهـد و از مـردم مـی خواهیـم کـه مراقب 
بیشـتری داشـته باشـند، ضمن آنکه همکاران بهداشـت 
محیط مـا بـه شـدت بـر رعایـت پروتکل های بهداشـتی 
نظارت می کنند.معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشکی 
جیرفت با انتقاد از کاهش حساسـیت مردم جنوب استان 
در رعایت شـیوه نامه های بهداشـتی بیان کرد: متاسـفانه 
شـاهدیم مقداری مـردم به سـمت بی خیالـی رفته اند لذا 
نظارت ها را تشـدید کـرده تا بـه وضعیت بحرانی نرسـیم 
هرچنـد جنـوب اسـتان کرمـان پیـک کرونـا را رد کـرده 
اسـت ولی ایـن وضعیت کاما شـکننده اسـت و بـه مردم 
هشـدار می دهیم مراقب باشـند زیرا با شـروع فصل پاییز 
بیماری آنفلوآنزا و سـرماخوردگی نیز وجـود دارد بنابراین 
همچنان بـا حساسـیت زیـاد پروتکل هـای بهداشـتی را 
رعایت کنند.دادخواه با تاکید برآنکه سـختگیرانه تر از قبل 
عمل می کنیم تا دوبـاره وضعیت مـا قرمز نشـود، تصریح 
کرد: اکنون جنوب اسـتان کرمان در وضعیت هشدار است 
و از وضعیت قرمز خارج شـده اسـت و کافی اسـت تا مردم 
کمی سـهل انگاری کننـد تـا دوبـاره وضعیت مـا بحرانی 
شـود اما امیدواریم با همکاری مردم دیگر با آن بحران های 
وحشـتناکی که در تابسـتان روبـرو بودیم، مواجه نشـویم 
و وارد مـوج سـوم کرونـا نشـویم.وی تاکید کـرد: وضعیت 

کاما شکننده اسـت و امیدواریم به وضعیت تهران و سایر 
مناطق بحرانی نرسـیم لـذا با توجه بـه امکانات و شـرایط 
مـان، قوانین سـختگیرانه تری نسـبت به سـایر اسـتان ها 

دیگـر خواهیم داشـت.
علوم پزشـکی بم: وضعیت بم خوب اسـت زیرا 

بمی ها، مردمی اجتماعی هسـتند
دکتـر "محمدعلی رئیسـی" سرپرسـت معاونـت درمان 
دانشگاه علوم پزشـکی بم نیز به ایسـنا می گوید: وضعیت 
بم نسـبت بـه سـایر شـهرهای اسـتان کرمان بهتر اسـت 
و ظرفیـت تخت هـای بیمارسـتانی خـوب اسـت و هنـوز 
کمبودی در این زمینـه نداریم.وی درمـورد علت وضعیت 
خوب شهرسـتان بم اظهار کـرد: آموزش مـردم، همکاری 
مـردم و همچنین حساسـیت زیاد مسـئولین می تـوان از 
دلایل ایـن وضعیت مناسـب بم برشـمرد و باید یـادآوری 
کنـم که وضعیـت مـا در شـهریور اصا مناسـب نبـود لذا 
جلسـات زیـاد بـا متولیـان گرفتـه شـد و قوانیـن در این 
جلسـات تصویـب و اجرا شـد کـه اکنـون نتیجـه آنهـا را 
شـاهدیم و تعداد مبتایان در بم روند کاهشـی پیدا کرده 
است.سرپرسـت معاونت درمان دانشـگاه علوم پزشکی بم 
با اشـاره برگـزاری سـتاد مقابله بـا کرونای شهرسـتان بم 
و اجرایی شـدن مصوبـات آن تصریح کرد: در بیمارسـتان 

۳5 تخـت خوابی ریـگان و بیمارسـتان ۳0 تخـت خوابی 
نرماشـیر بیمـاران کرونایی بسـتری نمی شـوند و تمامی 
بیماران کرونایی این مناطق به بم منتقل و در بیمارسـتان 
۱۳0 تختخوابی پاسـتور بسـتری می شـوند ضمـن آنکه 
بایـد تاکید کـرد که بخش هـای بیمـاران کرونایـی کاما 
جدا از سـایر بخش های بیمارسـتان اسـت.وی مدیریت را 
در کنترل بیماری کوویـد ۱۹ را امری موثر دانسـت و بیان 
کرد: وضعیـت بم از ابتدای شـروع این ویروس در کشـور تا 
قبل از شـهریورماه همواره از متوسـط اسـتان بهتر بود اما 
در شـهریورماه وضعیت ما خیلی بد شـد که خوشـبختانه 
در مهرماه وضعیت ما دوباره از متوسـط اسـتان بهتر شده 
است.رئیسـی به تشـریح علت رعایت خـوب پروتکل های 
بهداشتی توسـط مردم بم پرداخت و گفت: شـاید از دلایل 
رعایت بـالای پروتکل های بهداشـتی در ایـن منطقه این 
است که مردم این منطقه بیشـتر حرف مسئولین را قبول 
می کننـد و همچنین بیشـتر بـه فعالیت هـای اجتماعی 
اهمیت می دهنـد و معتقدم مردم بم بیشـتر از شـهرهای 
دیگـر اجتماعی تـر بـوده و بیشـتر با هـم متحد هسـتند.

وی معتقد اسـت: مـردم را نباید ترسـاند بلکه بایـد به آنها 
اصول اساسـی را یاد بدهید که ایـن اصول نیز بر سـه اقدام 
استفاده ماسـک، شست و شـوی مرتب دسـت ها و فاصله 

گـذاری اجتماعـی خاصه می شـود

علوم پزشکی جیرفت: 

قرمز نیستیم اما وضعیت بسیار شکننده است

سمندری معاون امور عمرانی فرمانداری عنبر آباد: 80 میلیارد ریال برای اجرای طرح 
»روستای بدون بیکار« در روستای کشکمور عنبرآباد در نظر گرفته شده است

گزارش
ایسنا

جنوب کرمان در وضعیت شکنندۀ کرونایی قرار دارد

سنا
: ای

س
عک



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 091۳1۴۸۸۶۸۴     ۴۳21۳۶۸۴-۸۵- 0۳۴
تلفنخانه کرمان: 0۳۴-۳2۴۸7۴77

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

 مدیر اجرایی: حمید باقری 
 مدیر داخلی: سمیه خدیشی

 سردبیر: نجمه سعیدی
 گرافیک: فاطمه خواجویی

 صفحه آرایی: آنیتا صفاری پور
 روابط عمومی: راضیه زنگی آبادی

 عکس: یاسر خدیشی
توزیع: اصغر صانعی

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

۸۳9 پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       1۳99 مهــر   20 یکشــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

سامانه ی پیامکی: 10003432117834  نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

عنوان: هندرسون، شاه باران
نویسنده: سال بلو

ترجمه: مجتبی عبدالله نژاد
انتشارات: نو

بعضــی اشــخاص از بــودن لــذت می برنــد. مثــا 
والــت ویتمــن می گویــد: »کافــی اســت باشــم. کافــی 
ــن  ــادمانی. همی ــادمانی. ش ــم. ش ــس بکش ــت نف اس
ــال  ــد دنب ــم می رون ــا ه ــت.« بعضی ه ــادمانی اس ش
شــدن. اهــلِ بــودن وضع شــان خــوب اســت. همیشــه 
ــد.  ــانس ندارن ــدن ش ــلِ ش ــا اه ــد. ام ــانس می آورن ش
ــد. همیشــه  ــی کنن ــا دل شــوره زندگ ــد ب همیشــه بای
ــودن  ــل ب ــه اه ــان ب ــای خودش ــورد کاره ــد در م بای
ــر  ــن اگ ــد م ــان بیاورن ــل و بره ــد. دلی ــح بدهن توضی
ــا  ــه ت ــردم ک ــراف می ک ــد اعت ــتم، بای ــدان داش وج
ــچ  ــن لحــاظ هی ــز اســتخوانم اهــل شــدن ام و از ای مغ
ــا  ــج تنه ــاً رن ــردم نمی رســید. تقریب ــه گ ــده ای ب تنابن
ــود آدم را از  ــد روح خواب آل ــه می توان ــت ک ــی اس عامل

ــد.  ــدار کن ــواب بی خ

چهل سالگی- علیرضا رئیسیان
معمولا آدم با عشــق اولش ازدواج نمــی کند ، حتی گاهی بــا  او حرف هم 
نمی زند ، اما احساس قشنگی است که همیشه خاطرات آدم را شیرین می کند!

دیالوگ
»والتر بنیامین« و »امیلی دیکنسون« در بازار کتاب

ترجمه کتاب های »والتر بنیامین« نوشــته دیوید فریس و »امیلی دیکنسون« 
نوشته وندی مارتین از مجموعه »مقدمه کیمبریج« منتشر شد.

ادبیات
»دلشدگان« برای نابینایان منتشر می شود

در پی درگذشت محمدرضا شجریان، سوینا نسخه ویژه نابینایان فیلم سینمایی 
»دلشدگان« ساخته علی حاتمی را با صدای شبنم مقدمی منتشر می کند.

فیلم

ای در دل من میل و تمنا همه تو
وندر سـر من مایه سودا همه تو

هرچند به روزگار در می نگرم
امروز هـمه تویی و فردا همه تو

مولانا

عکس: عباس عطار »محمد صنعتی« چهره ماندگار 
نیکوکار کرمانی آسمانی شد

حــاج محمــد صنعتــی، پیشکســوت ورزش اســتان کرمــان و از خیرین بــه نــام در حوزه 
 ورزش بود که ســال ها بــا کمک های بــی دریغ خــود از ورزشــکاران کرمانــی حمایت کرد.

صنعتــی کــه مدتــی بیمــار بــود در هجدهــم مهرمــاه در ســن 8۷ ســالگی بــه دیــار 
 حــق شــتافت و فقــدان وی در جامعــه ورزشــی کرمــان حتمــا احســاس خواهد شــد.

 وی در طی ســال هــا خدمــات ارزنده ای بــه ورزش این شــهر کــرد و در قالــب عضو هیات 
منصفه ی مطبوعات، ریاســت اتاق اصناف کرمان، ریاســت کمیته  حمایت از مصرف کنندگان، 
عضویت در شــوراهای مختلف اســتان از جمله آمــوزش و پرورش، بهزیســتی، کشــاورزی 
و راه و شهرســازی، عضویــت در شــورای راهبــردی ورزش کرمــان و مســئولیت خانــه 
 پیشکســوتان ورزش اســتان خدمــات ارزنــده ای را بــه خانــواده ورزش کرمان ارائــه کرد.

این خیــر به نــام حــوزه ورزش همچنیــن از فعــالان اجتماعــی کرمــان نیز بــود. زندگی 
حاج محمد صنعتــی که بــه نوعی تاریخ شــفاهی کرمان نیز محســوب می شــد در ســال 
 8۴ در کتــاب رهگــذار عمــر، خاطــرات و فعالیت هــای محمــد صنعتــی منتشــر شــد.

حاج محمد صنعتی در آذر ماه ۱۳۱۲ در خانواده ای معمولی که به شغل کشاورزی و باغداری اشتغال 
داشتند در محله خواجه خضر کرمان متولد شــد. وی دوران تحصیات ابتدایی خود را در مدرسه 
انوشیروان عادل به اتمام رساند و از شــهریور ماه ۱۳۲۴ در کارخانه ریسندگی خورشید» کارخانه 
خورشید در حال حاضر به صورت کتابخانه ملی کرمان در خدمت دانش پژوهان است. « که تنها مجتمع 
 کارگری و تولیدی آن زمان بود به کار مشغول شد. او همراه با کار روزانه به تحصیل شبانه پرداخت.

در کارخانه خورشید نخ پنبه ای جهت صنعت قالی بافی که در آن زمان کارگاه های قالی بافی شخصی 
فراوانی در شهر و دهات مجاور وجود داشت تولید می  شد همچنین در این کارخانه محلی بنام کارگاه 
آهنگری وجود داشت که در این کارگاه تنها دستگاه های تراشکاری و جوشکاری موجود در استان 
کرمان برای تعمیر جزئیاتی از ماشین آلات موجود در کارخانه مورد تعمیر قرار می گرفت و چون در 
آن زمان در سطح استان این گونه کارگاه ها وجود نداشت همه نیازمندان به تعمیر و جوشکاری برای 
رفع مشکات اتومبیل های خود می بایست به این کارگاه آهنگری مراجعه کنند. صنعتی در شرایطی 
که کسی کار جوشکاری را آموزش نمی داد این فن را آموخت و پس از تعطیلی کارخانه برای اولین 
مرتبه در کرمان به کار در و پنجره سازی فلزی که تا آن زمان در کرمان مرسوم نبود مشغول شد. او با 
توجه به نبود کارگاهی که تانکرهای سوخت و مخازن آب را بسازد پس از مطالعات زیاد از سال ۱۳۳۹ 
با ساختن دستگاهی که بتواند ورق آهن مورد نیاز تانکر سازی را نورد کند و یا شکل دهد این دستگاه 
رو در کرمان ساخت و شروع به کار ساختن مخازن نفت و گازوئیل و آب کرد. به دلیل اینکه تنها سازنده 
این مخازن بود کارش رونق گرفت تا حدی که طی سالیان متمادی تنها سازنده این مخازن در استان 
های کرمان، سیستان و بلوچستان و استان های ســاحلی بود تا حدی که از وی بعنوان بزرگترین 
سفارش دهنده مخازن نفت در سه استان یاد شده و به دلیل این فعالیت ها کمتر روستایی در این 
 سه استان وجود دارد که مخزن سوخت ساخت کارگاه محمد صنعتی و آرم مخصوص در آن نباشد.

وی سال ها به دلایل سیاســی در انزوا زندگی کرد تا اینکه در ســال های ۱۳۳۷ و ۱۳۳8 همراه با 
عده ای انجمن محلی ابوحامد را تشــکیل و فعالیت خود را جهت عمران و آبادی شهر کرمان آغاز 
کرد که موفق به خدمات ارزنده ای هم شــدند و نمونه آن تبدیل خندق بازمانده در شــمال شهر 
کرمان فاصله بین خیابان ناصریه )باهنر( به خیابان خورشــید )رجائی فعلــی( که به نام ابوحامد 
 نام گذاری شده از سال ۱۳۴۱ ســنگرهای خدماتی محمد صنعتی نیز به این شــرح بوده است:

عضویت در هیئت منصفــه مطبوعات، شــورای آموزش و پــرورش منطقه، ســازمان خدمات 
اجتماعی، جنبش ملــی نیکوکاری که این ســازمان در ترغیــب و حمایت بی حد از شــادروان 
افضلی پور در ایجاد دانشــگاه کرمان تاش های قابل توجهی داشــت، خزانه دار جمعیت شیر و 
خورشید ســرخ، مســئولیت اتاق اصناف کرمان که در حال حاضر به نام مجامع امور صنفی ادامه 
فعالیت دارد، مســئولیت کمیته حمایت از مصرف کنندگان اســتان، عضویــت در هیات مدیره 
انجمن ســوارکاران، عضو هیئت مدیره انجمن مدیریت، ســازمان پیش آهنگــی، عضویت در 
هیئت مشورتی روزنامه اطاعات که در این هیئت در زمینه توسعه و پیشــرفت امور استان، گام 
های موثری برداشــته شــد که به طور مرتب در روزنامه اطاعات منعکس می شــد. عضویت در 
شوراهای بهزیستی، راه کشاورزی اســتان عضویت در انجمن حمایت از زندانیان که با مسئولیت 
 دادستان شهرستان فعالیت داشــت که در جهت تامین معاش خانواده زندانیان کوشش داشت.

وی از سال ۱۳۴۹ ســه دوره چهار ســاله به طور متوالی از طرف مردم کرمان به نمایندگی انجمن 
شهرستان انتخاب شده در دوره های اول و دوم عضو هیئت رئیسه و دبیر و سخنگوی انجمن بود و در 
دوره سوم به ریاست انجمن انتخاب شد در آن زمان شهرهای زرند، راور، شهداد، گلباف، ماهان نیز جزو 
 شهرستان کرمان محسوب می شد که در آن زمان انجام خدمات ارزنده ای نصیب شهرستان کرمان شد.

وی با کمک چند تن ازاحیا کنندگان جنگل زیبای قائم که پس از سال ها تاش فضای سبز و نشاط آور 
کنونی برای استفاده مردم شریف کرمان آماده شد البته او شخصا یکی از پایه گذاران و به ثبت دهندگان 

این جنگل در اداره کل ثبت به نام مردم کرمان است.

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

روستای کنار صندل
در فاصله ۳0 کیلومتری جنوب شهر جیرفت 

روستایی به نام کنار صندل قرار دارد که به 
سرپرستی یوسف مجیدزاده در محوطه باستانی این روستا و در تپه های 

شمالی و جنوبی کنارصندل ، در روستای قلعه کوچک و گورستان محطوط 
آباد در هشت هزار متری شرقی تفریح جنوبی کاوش هایی انجام گرفت.

تعیین تکلیف ۸۰ درصد متقاضیان 
تسهیلات کرونایی

پرونده 80 درصد از متقاضیان تسهیات مربوط 
به صاحبان کسب و کار های آسیب دیده ناشی از شیوع بیماری کرونا توسط 

نظام بانکی کشور، تعیین تکلیف شد.

سال گذشته در چنین روزی از توقف طرح 
تقسیم استان کرمان خبر دادیم.

جاذبه

خبر

سال گشت

جریمه خارج شدن از قرنطینه ۲00 هزار تومان,نزدن ماسک 50 هزار تومان
irna_1313 از صفحه 

متخلفین کرونایی از طریق دوربین شناسایی و جریمه می  شوند
tasnim از صفحه

  در اینستاگرام چه خبر  در اینستاگرام چه خبر 

آوای محلی           

تو کریزه، ببره ساچم آوادی ما

          سچکه، بادگری مژدم آوادی ما

چوپن غرصه که سیفالکنی یاو ازه، یح

 هر بیتیش اکشی ور رم آوادی ما

شاعر : کتاب شروگ ماه

    کد و بالات به مثل نخل نمداد

      نهر محکم به مثل میل فرهاد

 همی که چار کچوشون که بدستت

  تمام کول و عهدون روتن ای یاد

شاعر : وبلاگ شعر جیرفت

خدنگیش زِ دلمُ زالی کِ وُ رو

 طَرَف بیَ مُو بدَ احوالی کِ وُ رو

           مو نافَهمُم کِ چِم گُ ایَ مُو رنجی

 اگٌَفتِت ایَ کَفَس بالی کِ وُ رو

شاعر : محمد بخشی

         در توییتر چه می گویند؟

نقاشی قهوه خانه ای »کآرام جان می رود« پس از ۴0 روز کار 
توسط محمدرضا محمدحسین، به فروش رسید تا عواید 

فروش این اثر تبدیل به مدرسه ای در خوزستان  شود.

در پی اعام ســتاد ملی مبارزه با کرونــا دایر بر تمدید 
برخی محدودیت های قبلی در شــهر تهران، انتخابات 

خانه موسیقی به تعویق افتاد.

ربنا، تنها اثری که از محمدرضا شجریان ثبت ملی شد


